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Това влиза в сила от 1 юли 2024 г., ще могат да се използват час-
тично. Сега ваучерът трябва да бъде изразходен, защото в търгов-
ските обекти не се връща ресто. 

Цинично

 едност и мизерия. Хаос. Диа-

гнозата е “трагично състояние на 
здравеопазването”. и на този фон - 
шокиращо баснословни заплати на 
болнични шефове. Мила родна кар-

тинка...
Диапазонът на заплащане е 

различен, но в повечето случай е 
шестцифрен. и буди въпроси как 
се използват нашите пари за здраве.  
и по каква логика водещ лекар взима 
2200 лв., а директорът - 25 000 лева 
и повече.

Да, лошо е да се гледа “в панич-

ката” на съседа, но неоспорим факт 
е, че малцина май изяждат това, ко-

ето се полага на мнозина. сигурно е 
законно, но дали е морално!?

Позлатени началници, а подчи-

нените им едва свързват  двата края 
и търсят спасение в чужбина. 

сякаш в болниците всичко е из-

рядно и шефовете им са си заслужи-

ли парите. Де да беше така. трагично 
обзавеждане,  олющени мазилки, му-

хъл, тоалетни и бани в отблъскващ, 
смрадлив вид. Лекьосани и скъсани 
чаршафи, вмирисани възглавници. 
Липса на медицински сестри и се-

нитарки. тези, които ги има, са пре-

димно пенсионерки. недостигащи и 
изнемогващи лекари, изнервени от 
претоварване. Често медиците с апа-

ратура, останала от соца.
събираме капачки и пари, за да 

има линейки и кувьози и за да спа-

сим нечий живот. 
А с парите ни от здравните оси-

гуровки пълним гушите на болнични 
барони.

Цинично е...

б

Юлия КУЛИНСКА

снимкабта
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леВица

Ваучерите за храна СтаВат електронни

Директори на 34 лечебни 
заведения получават заплата 
и добавки към нея над 100 000 
лева годишно. седем техни 
колеги се подписват за между 
300 000 и 800 000 лв.

Шефовете на две държав-

ни и една общинска болница 
пък са получавали чист месе-

чен доход от над 40 000 лева  
същевременно едва 16% 

от държавните и общински 
болници са въвели напълно 
минималните ставки за запла-

ти на медиците, които са около 
2000 лева за лекар и под 1500 
лева за сестра. 

67 429 лева получава сред-

но на месец от заплата и друга 
стопанска дейност директо-

рът на общинската Белодроб-

на болница в Хасково, шефът 

на Майчин дом - над 50 000 
лв. след тях се нарежда с 42 
000 лева ръководителката на 
общинската очна болница във 
варна. в МБАЛ в карнобат 
от заплата и добавки към нея 
директорът получава над 214 
000 годишно, а в “Пирогов” - 
65 000 лева.

Заплатите на ръководства-

та в болниците се определят от 

правила, разписани в Правил-

ника за прилагане на Закона 
за публичните предприятия, 
обясняват от Асоциацията на 
университетските болници. 
От Здравното министрество 
пък уверяват, че готвят нова 
методика за определяне на 
възнагражденията, но само за 
държавните болници.
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Директорите на две държавни и една 
общинска болница са получавали чист 
месечен доход от над 40 000 лева през 
2022 г., сочат данните от подадените от 
тях декларации в комисията за проти-
водействие на корупцията. От тях става 
ясно, че 34 лечебни заведения имат ше-
фове със заплата и добавки към нея над 
100 000 лева годишно.

седем техни колеги получават меж-
ду 300 000 и 800 000 лева на година. 
Освен заплатата в сумата се клинични 
проучвани, заплащани от фармацевтич-
ни фирми, работа като едноличен тър-
говец, консултантска дейност и др.

Осем болнични шефове успяват 
само от заплата и бонусите към нея 
годишно да си осигуряват между 150 
000 и почти 300 000 лева. три от тези 
лечебни заведения са в столицата, 4 от 
тях - в неголеми градове като карнобат, 

мадан, самоков и сандански.
същевременно едва 16% от държав-

ните и общински болници са въвели на-
пълно минималните ставки за заплати 
на медиците, които са около 2000 лева 
за лекар и под 1500 лева за сестра - то-
ест в момента основната заплата на ме-
диците в 84% от болниците е по-ниска.

67 429 лева получава средно на ме-
сец от заплата и друга стопанска дей-
ност директорът на общинската Бело-
дробна болница в Хасково д-р веселин 
калфов. в тях се включвала и сумата от 
научна дейност - участие в наблюдение 
на пациенти в клинични изпитвания, 
и от консултантска дейност, пояснява 
той. Освен това д-р калфов имал и час-
тен кабинет. 

На второ място е шефът на майчин 
дом в столицата, който се подписва ме-
сечно за над 50 000 лв. тази година в 

болницата имаше протести срещу него, 
но от здравното министерство не откри-
ха нарушения. 

с над 42 000 лева на месец на трето 
място по доходи сред директорите се 
нарежда ръководителката на общин-
ската очна болница във варна. И в тази 
болница не са достигнати нивата на за-
плати на медиците съгласно ктД.

по данни на здравното министер-
ство едва 12 от 61 държавни болници 
дават заплати на служителите си спря-
мо заложеното в ктД за всички катего-
рии. Общинските болници, покриващи 
минимална ставка от около 2000 лева за 
лекар, са 17 от 120 или 14 процента.

Има огромни разлики в заплатите 
на директорите на различни болници. 
в мБАЛ карнобат например само от 
заплата и добавки към нея директорът 
получава над 214 000 годишно, докато 

в “пирогов” - 65 000 лева.
Заплатите на ръководствата в бол-

ниците се определят от правила, раз-
писани в правилника за прилагане на 
Закона за публичните предприятия, 
спрямо който те работят, обяснява 
проф. красимир Иванов. от Асоциа-
цията на университетските болници 
председателят на асоциацията проф. 
красимир Иванов.

по думите му директорските запла-
ти са обвързани с различни показате-
ли. към основната заплата се прибавят 
клас, Дмс, преподавателска и частна 
дейност, клинични изпитвания. От мЗ 
готвят нова методика за определяне на 
възнаграждениято, но само за държав-
ните болници. в крайна сметка потър-
певш от хаоса в здравната система е па-
циентът, който доплаща за грижа, чието 
качество е под въпрос.

Общата стойност на стро-
ително-ремонтни дейности  
в детски градини и ясли за 
2019-2023 г. е 772 000 лв. в 
навечерието на новата учебна 
година кметът на троян Донка 
михайлова се срещна с дирек-
торите на детските градини и 
училища. след анализ на при-
ема на ученици, извършените 
ремонти и хигиенизиране на 
материалната база, кадровата 
обезпеченост и готовността 
за отоплителния сезон със за-
реждане с гориво и състояние 
на отоплителните инсталации 
имаме спокойствие, че общи-
ната ни е готова за 15 септем-

ври, заяви михайлова.
тя изрази удовлетворение, 

че все повече учебни и детски 
заведения работят за изграж-
дане на STEM кабинети, на 
енергоикономични системи, 
за специална грижа за децата с 
увреждания, чрез подобряване 
на ефективността на ресурсно-
то обучение и дигитализация 
на учебния процес. 

ежегодно чрез капитало-
вата програма на общината се 
подпомагат модернизирането 
и текущото поддържане на 
сградния фонд и материално-
техническата база на учили-
щата и детските градини. 

Ремонтират детски 
заведения в Троян  
за 772 000 лв.

Заплати от над 40 000 лв. месечно
взимат директори на болници
Едва16%лечебнизаведениясавъвелиминималнитеставкизатрудовитевъзнаграждения

МОН обмисля прилагане 
на изкуствения интелект 
в училищата

през следващите седмици съвместно с експерти и соци-
ални партньори ще бъде разработена рамка за прилагането 
на изкуствения интелект в училищното образование, която 
да очертае границите на използването му, обяви вчера във 
варна министърът на образованието Галин Цоков. 

Изкуственият интелект се преподава като иновативен 
предмет в няколко училища у нас, съобщи той и уточни, че 
голямото предизвикателство е как най-успешно да се ин-
тегрира бурното развитие на технологиите. 

“Има първи крачки, но важно е през следващите седми-
ци и месеци да очертаем много добра рамка за използването 
на изкуствения интелект в българското училищно образова-
ние, за да бъдат спокойни и учители, и родители, за да бъде 
то смислено и да доведе до личностното развитие на децата 
и професионалното на преподавателите”, каза Цоков.

през 2017 г. иновативните училища са били 184, а в мо-
мента вече са 548, съобщи той. според Цоков е важно, че в 
25 процента от тях са реализирани по три-четири проекта 
за налагане на иновации, а броят на учениците там е по-
голям. Изследванията показват, че е важна автономността 
на педагози и директори, за да имат те по-голяма свобода за 
творчество и създаване, за увличане на учениците и роди-
телите в процеса. 

Зачестяват случаите 
на инциденти с деца, 
пострадали при досег 
с различни перилни и 
почистващи препарати, 
алармираха вчера от от 
общинската болница в 
Горна Оряховица. само 
за изминалия месец в 
детското отделение там 
са приети три деца, по-

страдали сериозно при 
игра с капсули за пране.

Лекарите обясняват, 
че децата ги бъркат с 
лакомства и искат да 
ги опитат на вкус. това 
обаче е изключително 
опасно.

Началникът на дет-
ското отделение в Гор-
на Оряховица д -р елена 

Зарева предупреди в тв 
интервю, че препаратът 
в капсулата за пране е 
много по-концентриран, 
а обвивката й  много 
лесно се разгражда при 
допир с влага.

Опасен е контактът с 
очите, може да проник-
не през кожата, когато 
бъде погълнато пове-

че количество може да 
предизвика изгаряния 
на устната лигавица и 
хранопровода, обясни 
д-р Зарева.

тя отбеляза, че най-
важното е да се отстра-
ни максимално коли-
чество от препарата 
със суха кърпичка или 
салфетка, след което 
обилно да се изплакнат 
с вода засегнатите час-
ти, като не се търка, за 
да не се разпенва пре-
паратът.

“срокът за регистрацията на 
партии и коалиции започва на 4 
септември и ще приключи на 13 
септември. 160 общински изби-
рателни комисии са назначени, 
които са съгласувани с политиче-
ските сили. Започнали сме разяс-
нителна кампания, имаме рубри-

ка въпроси и отговори я раздел 
местни избори 2023 г.”, заяви 
вчера Росица матева, говорител 
на ЦИк, на брифинг. 

камелия Нейкова, председа-
тел на комисията, припомни, че на 
29 октомври гражданите ще имат 
възможност да гласуват за избор 

на кмет на община, общински 
съветници, кмет на кметства и ра-
йонни кметове на софия, варна и 
пловдив. тези избори са свързани 
с мащабна подготовка, тъй като се 
назначават 265 общински избира-
телни комисии на територията на 
всяка община, поясни тя. 

Регистрират партиите и коалициите  
за местния вот от 4 до 13 септември

Деца гълтат капсули  
за пране вместо бонбони
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Общинската организация 
на бсп във видин издигна 
единодушно иван Николов за 
кмет на Община видин. гос-
ти на проведената конферен-
ция са били организационни-
ят секретар на иб на партията 
борислав гуцанов, членът на 
иб на Нс на бсп проф. ра-
дослав гайдарски и гергана 
алексова от Общопартийната 
контролна комисия.

социалистите подредиха и 
листата за общински съветни-

ци. в нея има представители 
на различни професии - ле-
кари, инженери, икономисти, 
предприемачи. 

кандидатът за кмет иван 
Николов представи визията си 
за развитието на видин. той 
подчерта, че в предизборна-
та  платформа на общинската 
организация на бсп е набле-
гнато на обезлюдяването на 
видинския край. “трябва да 
се работи за връщането на хо-
рата от чужбина, а това става 

с подобряване на икономика-
та. липсата на перспектива, 
напускането на млади хора и 
застаряване на населението 
са други аспекти, залегнали 
в платформата”, допълни Ни-
колов.

стоян люцканов е канди-
датът на бсп за кмет на До-
брич. Делегатите на общин-
ската конференция решиха 
водач на листата за съветни-
ци, която ще е от 21 кандида-
ти, да е лидерът на Общин-

На конференцията в Търговище присъстваха депутатът от областта Йорданка Георгиева 
и Борислав Гуцанов - народен представител и организационен секретар на БСП. 

Кандидатуритезаучастие
вместниявотщебъдат
утвърдениотНСнапартията
ския съвет на бсп в Добрич 
боян саркизов, а втори да е 
люцканов. 

стоян люцканов е роден и 
живее в Добрич, 46-годишен, 
женен с една дъщеря. той е 
и областен координатор на 
структурата на бсп в облас-
тта. Член е на иб на Обс на 
бсп в Добрич, общински съ-
ветник в местния парламент. 
Занимава се с частен бизнес.

“визията за успешно упра-
вление на един град се крепи 
на три успешни принципа. 
първият е прозрачност в уп-
равлението, вторият е екипна 
работа и добри специалисти 
в различните области и не на 
последно място качеството на 
адаптивност”, заяви пред со-
циалистите стоян люцканов.

бсп подкрепи с пълно 
единодушие независимия кан-
дидат за кмет на търговище 
радослав бойчев, издигнат от 

инициативен комитет. На за-
седание на общинската пар-
тийната конференция беше 
обсъдена актуалната поли-
тическа обстановка, прие се 
доклад на общинските съвет-
ници от квотата на бсп за 
привършващия им мандат и 
се проведе дискусия по номи-
нациите, направени от основ-
ните партийни организации за 
кандидати за кмет на община, 
кметове на населени места и 
общински съветници.

Участие в работата на фо-
рума взеха депутатът от об-
ластта Йорданка георгиева и 
борислав гуцанов, организа-
ционен секретар на бсп.

бойчев е завършил няколко 
висши образования в направ-
ление сигурност и администра-
ция, има богат професионален 
опит и в момента отговаря за 
сигурността и кадрите в голя-
ма частна компания.

  �
Юлия КУЛИНСКА

Депутатите се събират днес зала “св. софия” 
в харесвания от герб партиен дом на площад 
“александър батенберг”. в 9 часа ще бъде уда-
рен първият звънец на есенната сесия на 49-ото 
Народно събрание. Заседанието ще започне с хи-
мните на българия и на европейския съюз. Очак-
ва се лидерите на парламентарно представените 
партии да произнесат програмните си декларации 
с приоритетите си за новия политически сезон. 
Дневният ред на първия работен ден на депута-
тите ще е наситен с парламентарен контрол и из-
слушване на министри.

Залата разполага с общо 270 места. в среда-
та й ще седят депутатите на двете най-големи 
парламентарни групи - герб-сДс и пп-Дб. За 
разлика от досега “възраждане” и хората на ки-
рил петков и асен василев няма да седят един 
до друг и това ще тушира напрежението, които 
възникваше между тях в предишните заседания. 

съсед на “възраждане” ще са народните пред-
ставители от итв. традиционно лявата част ще 
остане за групите на Дпс и бсп.

в новата пленарна зала няма балкон, където 
местата се пазеха за тържествените заседания и 
на тях сядаха президент, посланици, гости, гла-
вен прокурор. президентът и вицепрезидентъ 
имат ложа, която се разположена вдясно от пре-
зидиума.

Оказва се депутатите започват работа с малко 
по-малки заплати заради забавеното приемане 
на бюджета за тази година, който беше гласуван 
в края на юли т.г. 

ДУма припомня, че трудовите възнагражде-
ния на обитателите на парламента се определят 
от средномесечни заплати в обществения сектор, 
умножено по 3. последните данни на Нси со-
чат, че за юни това прави 5661 лева. Но сумата не 
включва включва клас “прослужено време” и до-
пълнителните възнаграждения за участия в коми-
сии например. Най-много пари получава щефът 
на Нс. Негово  възнаграждение е 55% над депу-
татската заплата или близо 9000 или 8 775 лева.

в община тунджа няма да се провежда местен референдум, 
стана ясно на заседанието на Общинския съвет. преди седмица 
съветници от герб внесоха предложение с искане избирателите  
да се произнесат по въпроси, свързани с охраната на селата и 
тяхното почистване, дали да бъде създадено общинско звено за 
охрана и дали да се изгради параклис в гробищния парк. точката 
отпадна от дневния ред по предложение на общинския съветник 
от бсп Живко Желев.

внасянето на предложението е предизборен ход, коментира 
кметът на общината георги георгиев. по думите му разглеж-
дането изобщо на подобна точка и подобно действие трябва да 
бъде законосъобразно. Освен предложенията трябва да са по фи-
нансовите възможности на общината, допълни той.

“Опазването на обществения ред и сигурност е функция на 
мвр. създадените звена за охрана в някои общини нямат зако-
нови функции за санкциониране на нарушителите. създаването 
на общинско предприятие по чистота би довело до увеличаване 
на такса смет. изграждането на параклиси в гробищните парко-
ве не е необходимо, защото църкви има във всички села”, комен-
тира георгиев.

бсп и още 6 партии са 
подали жалба до областния 
управител на стара Загора 
ива радева срещу заповед на 
кмета на община гурково ма-
риан Цонев от Дпс, с която 
изборна секция е преместена 
от центъра на града в ромска-

та махала. решението не е мо-
тивирано и за няма основание 
за преместването на секцията, 
коментират старозагорските 
социалисти.

ръководствата на седемте 
местни партийни структури се 
обявяват категорично против 

преместване на избирателна 
секция №243700003 от сУ 
“Христо смирненски” в цен-
търа на град гурково в мла-
дежкия клуб на ул. “латинка” 
№13а в ромската махала в 
квартал “лозенец-Юг”.

според тях идеята е да се 

възпрепятства по всякакъв 
начин гласуването от стра-
на на българските граждани 
и данъкоплатци в полза на 
контролиран и платен вот. 
Очаква се членовете на сик, 
застъпници, упълномощени 
представители на партии и 

наблюдатели да имат пробле-
ми от същото естество”, се 
казва в жалбата.

ДУма припомня, че през 
2021 г. мариан Цонев бе 
арестуван и срещу него беше 
повдигнато обвинение за ку-
пуване на гласове. 

Социалистите в Стара Загора против 
местене на изборна секция в Гурково

Няма да се провежда 
местен референдум 
в община Тунджа

Депутатите започват работа днес 
в любимия на ГЕРБ партиен дом

БСП с номинации за кмет 
на Видин, Добрич и 

Търговище
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от 1 юли 2024 г. ваучерите 
за храна ще бъдат изцяло елек-
тронни. промените в Закона 
за корпоративното подоходно 
облагане, приети със Закона за 
държавния бюджет за 2023 г., 
предвиждат преходен период 
от шест месеца от 1 януари до-
година, в който ще могат да се 
предоставят и на хартия, както 
е в момента. това беше една 
дългоочаквана промяна на па-
зара, коментира пред Бта таня 
обущарова, главен секретар на 
асоциацията на операторите на 
ваучери за храна в България.

по думите й дигитализаци-
ята ще улесни потребителите и 
ще подобри многократно кли-
ентското изживяване с използ-
ването на съвременен модерен 
инструмент, който може да е 

във вид на карта, но и изцяло 
виртуален като приложение.

е-ваучерът ще може да се 
използва частично - дори за ми-
нимална покупка. сега сумата, 
посочена на хартиения ваучер, 

трябва да бъде изразходена, за-
щото в търговските обекти не 
се връща ресто. работодатели-
те също ще бъдат облекчени в 
администрирането, смятат от 
асоциацията.

около 10 са лицензирани-
те у нас оператори на ваучери 
за храна, като в асоциацията 
членуват четири от тях, кои-
то са най-големите на пазара 
и покриват над 80 процента 
от него. в България системата 
съществува от около 20 години 
и е доста строго регулирана от 
министерството на финансите 
(мФ) и националната агенция 
за приходите (нап). всяка го-
дина с държавния бюджет се 
определя годишна квота, която 
регулира и размера на пазара. 
тази година тя е 1,4 млрд. лева 
- тоест до този размер могат да 
бъдат издавани ваучери за хра-
на. освободени от облагане с 
данък са до 200 лева месечно 
на работник.

на месечна база над 700 

000 служители в цялата стра-
на получават ваучери за храна. 
около 20 000 са работодате-
лите, които ги предоставят, по 
данни на асоциацията. работо-
дателите поръчват ваучерите 
на операторите, които ги дос-
тавят ежемесечно отпечатани 
на хартия. след като ги полу-
чат, служителите могат да ги 
използват в широка мрежа от 
около 10 000 търговски обекта 
в момента - супермаркети, мал-
ки семейни магазини, ресто-
ранти, заведения за бързо хра-
нене и др. с тях обаче могат да 
купят само храна и хранителни 
стоки. Има изрична разпоред-
ба, че сумата, която работода-
телят предоставя като ваучери 
за храна, е извън заплатата на 
работника.

Удължаването на забраната за внос на укра-
ински слънчоглед след 15 септември няма да по-
могне на зърнопроизводителите, а единствено ще 
затрудни и ощети преработвателите. вече има за-
води за олио, които временно са затворили заради 
липса на суровина, като например най-големият 
преработвател на слънчоглед у нас в с. раздел-
на, варненско. това обявиха от сдружението на 
производителите на растителни масла и маслоп-
родукти в България по повод обявеното от земе-

делския министър кирил вътев искане на страната 
ни еврокомисията да удължи забраната за внос на 
украински слънчоглед до края на годината.

както е известно, зърнопроизводителите имат 
на склад около 600 хил. т слънчоглед от миналого-
дишната реколта, който не успяха да продадат. в 
същото време започна жътвата на новата реколта, 
но земеделците не искат да продават дори и стари-
те количества в очакване на ръст на цените.

“ние им предлагаме международната цена - в 
момента тя е 800 лв. на тон, доставен до приста-
нище варна. производителите обаче не продават 
на тази цена, но ако продължат да задържат слън-
чогледа, ще загубят повече”, каза заяви Яни Янев, 
председател на сдружението на преработвателите. 

преработвателите посочиха, че предпочитат да 
изкупят целия български слънчоглед, но той не е  
достатъчен, за да натовари производствените им 
мощности. налага се внос от поне 1,5 млн. тона су-
ровина и за тях вносът от Украйна е изключително 
важен, за да произведат конкурентна продукция за 
износ. 80% от продукцията на големите български 
маслобойни се изнася, а в последните години Бъл-
гария стана един от най-големите износители на 
слънчогледово олио в света.

Шофьорите, пътуващи от и към румъния, ще трябва да се под-
готвят за дълги опашки и големи закъснения, защото скоро ще 
започне голям ремонт на първия мост над Дунав - между русе и 
Гюргево. 

агенция “пътна инфраструктура” обяви, че търси изпълнител 
за строително-монтажните дейности. “санирането” ще продължи 
2 години (730 дни) и ще струва  20 895 000 лв. без ДДс, като тази 
стойност е само индикативна и е възможно да бъде превишена, по-
сочват от апИ. трасето на Дунав мост на българска територия е с 
обща дължина 1,057 км. с други думи  планираният ремонт ще е 
“златен” - цената излиза над 20 млн. лв. за километър.

пътната агенция обяснява, че досега капитален ремонт на ва-
жната пътна връзка изобщо не е бил правен. Имало е само кърпежи 
- преди почти четвърт век (над 22 г.) е правено укрепване на фугите, 
а през 2011 г. са били подменени хидроизолацията и асфалтовата 
настилка.

сега се предвижда пълно саниране на съоръжението -  цялост-
на подмяна на асфалтовата настилка, на панелите, хидроизолация, 
нови предпазни огради, ограничителни системи, маркировка и т. н.

пътната агенция очевидно бърза, защото е дала съвсем кратък 
срок на кандидатите да подадат документи за участие - до 28 сеп-
тември.

въпреки че предстоят тежки ремонти работи, мостът няма да 
бъде напълно затварян и ще продължи да обслужва трафика, но с 
ограничения. 

прокуратурата изведнъж откри, 
че има съмнения за начина, по кой-
то са избирани строителите на про-
дължението на газопровода “турски 
поток” през България. в четвъртък 
държавното обвинение обяви, че се 
е самосезирало заради медийни пуб-
ликации по темата. каква точно ще е 
проверката, от съобщението не става 
ясно. това трябва да се прецени от 
наблюдаващия прокурор. възмож-
ностите са две Ц по Закона за съдеб-
ната власт, т.е. да не се образува на-
казателно производство или по нпк 
в рамките на дело.

според съобщението на софийска 
градска прокуратура ще се проверява 
за “нарушения около избора на из-

пълнител и ускореното изграждане 
на газопровода “турски поток” през 
България, нерегламентирано догова-
ряне между подизпълнители и възло-
жители за заобикаляне на Закона за 
обществените поръчки и обсъждането 
на забранени от закона схеми като на-
емане на кандидат за изпълнител като 
подизпълнител на част от проекта.

поводът са публикувани от ор-
ганизацията “антикорупиционен 
фонд” документи, които сочат тайно 
договаряне при избора на подизпъл-
нители. тогавашният премиер Бойко 
Борисов настояваше съоръжението 
да се нарича “Балкански поток” и 
го представяше като разширение на 
българската газопреносна мрежа.

Държавата ще събира по-големи от-
числения от производителите на елек-
троенергия, за да пълни фонда “сигур-
ност на електроенергийната система”. 
това става ясно от взето от правител-
ството решение да намали таваните на 
приходите от продажби на компаниите, 
които, ако бъдат надхвърлени, трябва 
да бъдат внесени във фонда. от асоци-
ацията за производство, съхранение и 
търговия с електроенергия реагираха, 
че промяната е направена непрозрачно 
и без предварително обсъждане.

става въпрос за привличане на пове-
че постъпления по схемата за отнемане 
на свръхпечалбите на енергийните дру-
жества, които те реализират при висо-
ките цени на електроенергията. тези 

постъпления активно се използваха за 
компенсиране на небитовите потреби-
тели в периода на силен скок на цената 
на тока. от началото на годината обаче 
цената на електроенергията на борсата 
падна, а с това намаляха и вноските на 
енергийните дружества във фонд сес.

например аеЦ “козлодуй”, който е 
най-големият донор на фонда, вече ще 
изчислява своя таван на пазарните при-
ходи при 150 лв./мWh, вместо досегаш-
ните 180 лв./мWh.

енергийният министър румен ра-
дев обясни, че заради войната в Украй-
на е възможно отново да има нестабил-
ност на енергийния пазар и страната 
ни трябва да си осигури необходимите 
резерви.

Ваучерите за храна стават 
електронни догодина
Щеможедасеизползватчастично,анекактосегаизцяло,
защотовтърговскитеобектинесевръщаресто

Ремонтът на Дунав мост - 
над 20 млн. лева за 1 км 

Временно спря най-големият 
завод за олио у нас 

Държавата ще взема повече от 
печалбата на енергодружествата

Прокуратурата 
подхвана „Турски поток”
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накратко

Профсъюзът на работниците в супермаркетите в Япония излезе на многохиляден протест  
с искане за по достойни условия на труд. Хората са недоволни и от плановете една от най-големите  
вериги да бъде продадена на компания от САЩ, което може да доведе до масови съкращения

СнимкиБТА

Най-малко 60 души загинаха  в пожар, 
избухнал в многоетажна сграда в 
Йоханесбург, а още над 40 са ранени. 
Уточняват се причините за пожара 
в изоставената от собствениците си 
сграда, където бездомници  
са намирали подслон

От енергиен 
на военен министър

Британският министър на енер-
гетиката и въглеродния неутрали-
тет Грант Шапс беше назначен за 
министър на отбраната на място-
то на Бен Уолъс, съобщи сайтът на 
правителството. 

Гладна стачка на 
опозиционен лидер

Лидерът на Демократическа-
та партия, основната опозиционна 
сила в Южна Корея,  започна глад-
на стачка. Чже Мьон протестира 
срещу лошото управление на ико-
номиката, политиката на разделе-
ние, заплахите срещу свободата на 
словото и неспособността на пра-
вителството да се противопостави 
на изливането на вода от японската 
АЕЦ “Фукушима” в океана.

Американци призовани 
да бягат от Хаити

Посолството на САЩ в Хаити 
призова сънародниците си “въз-
можно най-скоро” да напуснат 
карибската страна заради несигур-
ността на острова. Ескалиращата 
война между престъпните банди 
предизвика хуманитарна криза. 

Влак помете железничари
Товарен влак уби петима желез-

ничари, които извършваха нощна 
поддръжка на релсов път край Тори-
но. Влакът се е движил със скорост 
160 км/ч. Железничарите са били вла-
чени няколкостотин метра, двама 
техни колеги избегнали трагедията.

Париж се сбогува 
с ел-тротинетките 

До полунощ на 1 август те тряб-
ва да бъдат прибрани окончателно, 
след като на местен референдум па-
рижани отхвърлиха с огромно мно-
зинство използването им в града. 

Истанбул спря частично
водата за напояване

Властите в Истанбул временно 
спряха подаването на вода за напоя-
ване на градини и ландшафтни пло-
щи на 15 000 потребители, съобщи 
СиЕнЕн-Тюрк. Решението е взето, 
за да не останат 16-те милиона 
жители на град без питейна и би-
това вода.

Ураган отмени 
хиляди полети

Над 1000 полета бяха анулирани 
в САЩ заради урагана “Идалия”, 
който навлезе в щата Флорида като 
“изключително опасна” буря. Около 
2000 полета са били забавени. Очак-
ва се “Идалия” да предизвика вет-
рове и дъждове, които ще причинят 
вълни с височина до 5 метра.

Генерал в Габон стана „преходен президент”
военните превратаджии 

в Габон обявиха командва-
щия републиканската гвар-
дия генерал Брис Олиги 
Нгема за “преходен прези-
дент”, предадоха агенциите. 
те не уточниха колко време 
ще продължи преходният 
период. Освен това те обя-

виха, че възстановяват из-
лъчването на чуждестран-
ните франкофонски медии в 
страната.

военният преврат в Га-
бон трябва да бъде сигнал, 
че е време еС да спре под-
крепата за миграцията от 
страните на Африка и Азия, 

заяви унгарският външен 
министър петер Сиярто на 
среща с колеги от еС в то-
ледо, испания. “Да загър-
бим политиката в подкрепа 
на миграцията и да стане 
ясно, че в европа се влиза 
само легално“, подчерта Си-
ярто.

превратът стана, след 
като опозицията отхвърли 
резултата от президентските 
избори в неделя, спечелени 
според нея нечестно от Аби 
Бонго, чиято фамилия упра-
влява Габон от над половин 
век. Населението масово 
подкрепи преврата. 

САЩ планират тази зима да прехвърлят в база “Лейкън-
хийт” в английското графство Съфолк две ескадрили (54 
единици) изтребители пето поколение Ф-35А, способни да 
носят тактическо ядрено оръжие, твърди британският вест-
ник “Дейли телеграф”. 

изданието обръща внимание на искане на ввС на САЩ 
към конгреса за средства за допълнителни 144 американски 
военни в базата, която пентагонът наема от великобрита-
ния. в документа се отбелязва, че те ще участват в “гаран-
ционна мисия” - така министерството на отбраната в САЩ 
обозначава безопасното съхранение на ядрено оръжие. 

До 2008 г. в “Лейкънхийт” се пазят 110 американски яд-
рени бомби Б61, но нуждата от съхранението там отпада на 
фона на тогава ниското международно напрежение.

САЩ базират в Англия
Ф-35 за атомно оръжие

КНДР тренира ядрен 
удар по Южна Корея

кНДр проведе учения по нанасяне на удари с тактическо 
ядрено оръжие със симулация на унищожение на командни 
пунктове и летища на територията на Южна корея. маневрите, 
включващи и отработване на настъпление на сухопътните сили, 
са наблюдавани лично от лидера на страната ким Чен Ун. 

в рамките им от територията на международното летище 
на пхенян са изстреляни две тактически балистични ракети. 
те са били насочени на североизток, изминали са около 360 
км и са симулирали взрив във въздуха на височина 400 ме-
тра над условните цели, преди да паднат в японско море. 

Северна корея твърди, че нейните учения са отговор на 
маневри на ввС на южната й съседка и САЩ над полуос-
трова с участието на американски стратегически бомбарди-
ровач Б-1Б.

русия e готова да изпрати 
1 млн. тона зърно в турция, 
които да бъдат предоставени 
на най-нуждаещите се страни 
при занижени цени чрез субси-
дии от катар. този неин план 
обсъжда турският външен ми-
нистър Хакан Фидан в хода на 
започналото му посещение в 
москва. “Смятаме този про-
ект за оптималната работеща 
алтернатива на сделката за 
Черно море”, гласи съобщени-
ето на руското мвнр. Очаква 
се проектът да бъде обсъден и 
одобрен при посещението на 
президента реджеп ердоган в 
москва на 4 септември. 

САЩ работят с румъния 
и молдова по конкурентен 
проект за износа на зърно от 
Украйна по река Дунав, каза 
високопоставен служител на 
Държавния департамент на 
САЩ, предаде БтА. “този 
маршрут остава в рамките 
на териториалните води на 
НАтО. така че е много при-
влекателен за нас, защото 
го държи в по-сигурен ко-
ридор”, посочи анонимният 
служител, според когото из-
носът може да се удвои.

известно е, че русия из-
лезе от международната зър-
нена сделка, защото украин-

ското зърно не се изнасяше 
за най-бедните държави, а и 
Западът блокираше износа й.

първият дипломат на 
еС Жозеп Борел призова 
страните членки да поръчат 
повече боеприпаси за Украй-
на, защото блокът е далеч от 
целта да предостави на киев 
1 млн. броят 155-милиметро-
ви артилерийски снаряда в 
рамките на една година или 
до март 2024 г. съгласно под-
писаното този март споразу-
мение. Борел отправи призи-
ва си на срещата на военните 
министри на еС в испанския 
град толедо. Украинските 

сили понякога изстрелват 
от 6000 до 7000 снаряда на 
ден, но русия изстрелва до 
10 пъти повече. На срещата 
военният ни министър заяви, 
че България обмисля подго-
товката на бойни санитари и 
обучението на наземен със-
тав за самолетите F-16.

русия е унищожила ук-
раински дрон край москва, 
няма жертви, съобщи кме-
тът Сергей Собянин. тази 
година срещу русия и крим 
са извършени 190 нападе-
ния с дронове, съобщи рБк-
Украйна по данни от руски 
медии.

Русия с нов проект
за зърнения коридор
САЩработятзаконкурентенвариантпорекаДунав
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ДЕН НА ДВИЖЕНИЕТО НА НЕОБВЪРЗАНИТЕ 

СТРАНИ. Отбелязва се от 
1981 г. На тази дата през 
1961 г. в Белград представи-
тели на 25 държави от Аф-
рика, Азия и Европа участват 
в Първата конференция на 
необвързаните страни. Дви-
жението на необвързаните 
страни е международна организация, обединяваща 
120 държави и 17 страни със статут на наблюдатели 
(към 2012 г.), които не са членки на военни блокове.

1858 - РАЖДА СЕ ТРАЙКО КИТАНЧЕВ, УЧИТЕЛ, 
ОБЩЕСТВЕНИК, РЕВОЛЮЦИОНЕР (УМИРА 1895 
Г.). Пръв председател на 
Върховния македоно-одрин-
ски комитет. Учил в българ-
ското училище в Цариград. 
Негов съученик е Димитър 
Благоев, а техен учител е 
П.Р. Славейков. Завършил 
Духовната семинария в 
Киев. През 1884 г. става редовен член на Българското 
книжовно дружество, народен представител.

1898 - РАЖДА СЕ ДИМИТЪР ТАЛЕВ, ПИСАТЕЛ 
(УМИРА 1966 Г.). Автор на тет-
ралогията “Железният светил-
ник”, “Преспанските камбани”, 
“Илинден” и “Гласовете ви чу-
вам”. Мястото му в българската 
литература се определя от огро-
мния му принос на романист през 
50-те и 60-те години на миналия 
век. Творбите му са преведени на 
18 езика, а по някои от произведенията му се осъщест-
вяват успешни сценични реализации и до днес.

1923 - ГОЛЯМО ЗЕМЕТРЕСЕНИЕ В РАВНИНА-
ТА КАНТО, ЯПОНИЯ. 
Опустошен е районът 
на Токио, жертвите 
са над 140 000, а без-
домните - 2,5 милиона. 
Магнитудът се оценява 
на 7,9-8,4 по скалата на 
Рихтер, а епицентърът 
е в залива Сагами. Освен Токио са разрушени прис-
танището Йокохама и съседните префектури Чиба, 
Канагава и Шидзуока. Предизвикано от земетресе-
нието цунами с височина на вълните до 10 м нанася 
допълнителни щети по крайбрежието. Над 570 000 
жилища са разрушени. Щетите на земетресението 
се оценяват на около 1 млрд. щ.д. по стойността им 
в началото на ХХI в.

1939 - НАЧАЛО НА ВТОРАТА СВЕТОВНА ВОЙ-
НА. Германия напада Полша и до 15 септември я за-
владява. Във Втората 
световна война вземат 
участие 61 държави. 
Военните действия се 
водят на териториите 
на 40 държави. Воюва-
щи страни са държави-
те от т.нар. Ос - Гер-
мания, Италия, Япония, Унгария, Финландия, Румъния, 
България, Словакия, Хърватско, Испания и от другата 
страна - Англия, Франция, СССР, САЩ, Полша, Чехо-
словакия и др. На тази дата се отбелязва Световният 
ден на мира.

2004 - ИЗВЪРШЕН Е ТЕРОРИСТИЧЕН АКТ В 
БЕСЛАН, СЕВЕРНА ОСЕТИЯ. Въоръжени чеченски 
бунтовници превзе-
мат местно училище 
и задържат като 
заложници най-мал-
ко 1200 възрастни и 
деца. След двудневни 
преговори руски спе-
цчасти щурмуват 
сградата. По време на акта и спасителната опера-
ция умират над 300 от заложниците. Събитието е 
познато като “Трагедията в Беслан”.

КАРИКАТУРАНАДЕНЯ

АНАТолИйсТАНКУлов

времеезавъстание
  �

Димитър НЕДКОВ, 
писател

време е - “народо-
населението”, комай 
единственият останал в 
политическия разказ, ле-
гитимен идентификаци-
онен български термин 
- да въстане...

Навярно под всяка 
българска стряха, я на та-

вана, я някъде в мазето, е 
прашасало някакво от де-
сетките преди години из-
дание на романа на вазов 
- “под игото”. Нашето 
някогашно “времеубежи-
ще” в търсенето на отго-
вора - как сме съумели да 
се възродим като трета, и 
недай си, Боже, последна 
държавност българска...

изтупайте прахта от 
пожълтялото томче на 
онова някогашно “под 
иго” и го отгърнете на 
страниците на онези “ра-
дини вълнения” в които 
питомците на даскалката 
сричат на български пред 
родата си, отговорите за 
времето славно на пред-
ците родови...

На заветния “24-ти 
май”...

За какво “иго” иде реч 
днес е въпрос на много 
дълъг и нелицеприятен 
за самите нас предстоящ 
разговор със самите себе 
си в едно ново издание на 
едно ново “под игото”.

Господи! и това ли 
трябваше да ни сполети в 
битността ни българска?!

еничари безподоб-
ни в министерски тоги 
и котерийни слуги чи-
новнически, да замислят 
суспендиране на все още 
конституционалността 
българска, относно изу-
чаването и употребата на 
езика официален, словес-
но и писмовно в държава, 
все още цивилизационно 
устроила своята уредба.

какво ще четем утре в 
биографиите на кандидат-

стващите за управленски 
постове на съдбата бъл-
гарска мераклии? в гра-
фата за владеене на чужди 
езици - “български”...

това ли?!?
Ашколсун!!
време е за въстание 

народонаселенческо.
Граждански протест 

го наричат политкорект-
но във времената модер-
ни. 

Ами ако не заведем 
децата на първия ден уче-
бен? ей така - спонтанно. 
Да ги възпрем на крачка 
от пропастта.

в търсене на отговора 
- на какъв език ще трябва 
да си говорим оттук насе-
тне с управниците ни...

Фейсбук

сигналътнаорбан
  �

Юри МИХАЛКОВ

Унгария предупреди, 
че заедно със сърбия 
ще приемат като повод 
за война и като теро-
ристична атака взривя-
ването на балканския 
коридор с руски газ за 
страната му и Централ-
на европа. и съответно 
ще действат незабавно.

премиерът виктор 
Орбан се опасява “Бал-
кански поток” да не 
последва участта на “се-
верните потоци”. вече 

достатъчно убедително 
бе обяснено кои две дър-
жави имаха интерес от 
взривяването им - сАЩ 
и Украйна. по сходна 
логика те са заинтересо-
вани да извадят от строя 
и “Балкански поток”. Да 
вземем Украйна, която 
изглежда е първият ад-
ресат на предупрежде-
нието. Ясно е, че Орбан 
няма да хвърли унгарски 
войски срещу нея. Но 
една война може да бъде 
и невоенна. киев ще 
трябва да се прости с ун-
гарското пространство за 
оръжейни доставки или 
за износ на зърното си. 
Ще трябва да се прости 
и с илюзиите за член-
ство в ес и НАтО, с ка-
квито все още се друса 
като с дрога. плюс - че 
Унгария едва ли ще се 
включи в разработвани-
те от Запада гаранции за 
сигурност на Украйна. 

тя ще заема антиукраин-
ска позиция на всякакви 
международни форуми 
и ще лобира за нея пред 
други партньори.

Невоенна ще бъде 
и войната срещу сАЩ. 
разбира се, този про-
тивник е от друга ка-
тегория и Будапеща 
ще трябва да подбира 
други подходи и сред-
ства. може да се очаква 
понижаване на дипло-
матическите отноше-
ния с вашингтон до 
санитарния минимум, 
ако се окаже, че той е 
замесен или е одобрил 
взривяването на “Бал-
кански поток”. Не бива 
да се изключва и вари-
антът за замразяването 
на унгарското член-
ство в НАтО с опция за 
окончателно напускане, 
както и преориентиране 
на Будапеща към поли-
тиката на неутралитет. 

Унгария не е чужда на 
идеята за създаването на 
неутрална зона в сърце-
то на европа със съсед-
ните Австрия и сърбия. 
тя неслучайно говори за 
нова архитектура на ев-
ропейската сигурност. 
силно ще се влошат и 
отношенията с Брюксел, 
ако ес не осъди евен-
туален атентат срещу 
“Балкански поток”.

при всички случаи 
сАЩ и евроатлантика 
най-малко се нуждаят от 
центробежните посоки, 
до които може да доведе 
“войната” на Унгария. 

А къде сме ние, ще 
попитат някои, след 
като южния газов кори-
дор минава и през Бъл-
гари. Ако пренебрегнем 
опасенията на Орбан, 
значи тайно намигаме за 
възможен газов атентат, 
а значи и срещу нацио-
налния интерес.
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Традициите  
съхраняват 
културната ни 
идентичност

МАРИОНИКОЛОВ:

Интервю на  
Вилиана СЕМЕРДЖИЕВА
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На стр. 8

МАРИО НИКОЛОВ е едно от най-
популярните лица на класическото 
музикално-сценично изкуство у нас. С 
бляскавите си изяви очарова публи-
ката в Европа, Япония и Америка. 
Творческата си кариера започва през 
1989 г. на сцената на НМТ “Сте-
фан Македонски” в София, където 
изпълнява всички централни тенорови 
партии - Граф Тасило в “Графиня 
Марица”, Айзенщайн в “Прилепът”, 
Княз Едвин в “Царицата на чарда-
ша”, Баринкай в “Цигански барон”, 
Парис от “Хубавата Елена”, Принц 
Раджами в “Баядерка”, Данило от 
“Веселата вдовица”, Граф Цедлау 
“Виенска кръв”, Херцог Урбино от 
“Една нощ във Венеция” и много дру-
ги. Учил е оперно пеене във Висшето 
музикално училище във Виена и ДМА 
“П. Владигеров” в София. Завършил 
е режисура с магистърска степен в 
НАТФИЗ “Кр. Сарафов” с профил 
музикално-сценични спектакли и ма-
гистърска степен “Продуцентство 
и креативни индустрии” в СУ “Св. 
Климент Охридски” ФЖМК. Хитови 
са постановките му в музикалните 
театри в София, Велико Търново, 
Пазарджик, оперните театри в Русе, 
Бургас, Варна, Констанца (Румъния) 
и др. Носител е на “Златна лира”, 
“Кристална лира” (2010 и 2014), 
“Златен век” на Министерството 
на културата, Почетния знак на 
Община Пазарджик и др. Бил е ди-
ректор на ДМБЦ в София (НМТ “Ст. 
Македонски” и Балет “Арабеск”) - 
2013-2015 г.

Младитеталантливимузикантисанашатанадежда
забъдещетонамузикалнотоизкуство,казваизвестният
певецирежисьор,койточествадвоенюбилей

 Господин Николов, 
на 60-ия си рожден ден на  
19 май събрахте изпълни-
тели от няколко поколе-
ния - от Анелия Шуманова 
до най-младите възпита-
ници на НМУ от квартет 
“Асгард”. Възхитителна и 
ценна е тази приемстве-
ност в изкуството, която 
показахте и която стои в 
основата на уважаваната 
българска музикална шко-
ла и традиция.

- традициите са изклю-

чително важни за развитие-

то на музикалното изкуство. 
Нас ни има, защото е имало 
всички тези, отдадени на 
изкуството артисти преди 
нас, а следващите поколе-

ния ще се развиват, като се 
опират на оставеното и от 
нас наследство, като доба-

вят и своя собствен принос. 
Аз уважавам добрите тради-

ции, давайки си сметка, че 
така можем да запазим и на-

шата културна идентичност 
в световен мащаб.

Щастлив съм, че Анелия 
Шуманова, с която сме ко-

леги няколко десетилетия, 
прие моята покана да участ-

ва в този празничен концерт, 
макар че не беше излизала 
на сцената от години. та-

лантът, професионализмът и 
блестящата й гласова форма 
развълнуваха публиката, ко-

ято я аплодираше с огромен 
възторг. За мен също е въл-

нуващо да съм на сцената с 
артист и майстор на вокала 
като Анелия Шуманова, с 
която си партнирам от мо-

ите първи изяви в музикал-

ния театър.
истинско удоволствие 

за мен е, че в този концерт 
участваха и Христо сара-

фов, марчо Апостолов и 
валентина корчакова, мои 
колеги от различни поко-

ления артисти, с които съм 
работил, а и надявам се да 
продължавам да работя! 

представих и сопраното 
марта кукуларова, певица, 
живяла, учила и работила в 
Америка. тя също впечатли 
публиката с прекрасното си 
изпълнение. 

А квартет “Асгард” са 
нашето бъдеще. младите 
талантливи музиканти са 
нашата надежда за бъдеще-

то на музикалното изкуство.
 Започнахте юби-

лейната си година с този 
концерт в края на мина-
лия сезон. Как предстои да 
продължат честванията 
през новия?
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- Освен личната ми кръг-

ла годишнина, през есента ми 
предстои и кръгла творческа 
годишнина - 40 години на 
сцена. в момента подготвям 
премиера по покана на доц. 
Александър текелиев - ди-

ректор на Държавната опера в 
Бургас, за официалното закри-

ване на Бургаските музикал-

ни празници “емил Чакъров” 
2023 - концерт-спектакъла 
“Любов, шампанско и кан-
кан”, на 4 септември от 20 ч. 
на сцената на Летния театър. 
с този спектакъл Бургаската 
опера ще отбележи кръглите 
ми годишнини. това е опер-

ният театър в България, в 
който съм работил най-много 
през годините. тук съм поста-

вил повече от десет заглавия и 
винаги работя с удоволствие. 
Благодаря на доц. текелиев и 
на всички колеги за доверие-

то за пореден път официално-

то закриване на празниците 
“емил Чакъров” да е с моя 
постановка и мое участие 
като артист. Диригент е стра-

цимир павлов, а хореограф - 
марина Змеева-маркова. 

веднага след премиера-

та ми предстои турне със 
симфониета видин в раз-

лични български градове и 
в Гърция. 

Ще се постарая да отгово-

ря на очакванията на всички 
почитатели, като организи-

рам поредица от събития и 
концерти по повод творческа-

та ми годишнина с колегите 
от различни градове, с които 
съм работил.

 Получихте много на-
гради по случай юбилея, най-
новата - “Емил Чакъров”, 
предстои да Ви бъде връче-
на на 4 септември. Какво 
означават за Вас?

- всяка награда е призна-

ние за моята работа и това, 
което съм постигнал в профе-

сионално отношение. Давам 
си сметка, че вниманието и 
отличията, които получавам, 
са задължаващи, а като пуб-

лична личност трябва да съм 
и добър пример. приемам 
тези награди с отговорност.

 С трупата на Нацио-
налния музикален театър, 
където премина голяма 
част от Вашата артис-
тична кариера, сте изнесли 
стотици спектакли в чуж-
бина. Как нашето оперетно 
изкуство се възприема от 
чуждестранната публика? 
И възможни ли са днес та-
кива мащабни турнета в и 
извън страната?

- Да, с колегите ми сме 
гастролирали с постанов-

ки на музикалния театър в 
различни градове в много 
европейски държави и сме 
били приемани чудесно от 
публиката и от критиката. 
пазя рецензии от спектакли-

те ни, които са били винаги 
на високо професионално 
ниво. Аз лично съм участвал 

От стр. 7

Традициите съхраняват 
културната ни идентичност

СНИМКАВАСИЛКАБАЛЕВСКА

СНИМКИЛИЧЕНАРХИВ

в повече от 400 спектакъла в 
турнетата ни. театърът ни е 
емблема на оперетното изку-

ство. редовно гастролирахме 
и в Япония, също с голям ус-

пех.
в днешно време трудно 

биха се реализирали турнета 
с такива мащабни продукции, 
особено при действащата 
методика на финансиране на 
държавните културни инсти-

тути към настоящия момент. 
театърът в голяма степен 
допринесе през годините за 
издигането на престижа на 
България. 

 Публиката познава 
и цени изявите Ви и като 
режисьор. Ще видим ли в 
близко бъдеще Ваша нова 
постановка?

- О, да. имам много идеи, 

работя по няколко проекта, 
които се надявам да осъщест-

вя при възможност в близко 
време. 

 Вече колко години сте 
автор, сценарист и водещ 
на предаването за класиче-
ска музика и джаз по БНТ 
“Вечната музика”? Освен 
удоволствието и насладата, 
които доставя на зрители-
те, то има образователно 
и възпитателно значение, 
защото запознава/припом-
ня творци и произведения, 
заслужили да останат в 
историята на музикалното 
изкуство.

- в средата на септември 
започва шестият сезон на 
предаването на БНт “ве-

чната музика”. Зрителите на 
нашата телевизия ще имат 
възможност да се срещнат с 
много интересни личности 
от света на класическата му-

зика и джаза, да се запознаят 
с творчеството, тенденциите 
и развитието на музикално-

то изкуство. Ще продължим 
да представяме интересни 
рубрики и да показваме до-

брите примери в търсенията 
и достиженията на съвре-

менните творци. 
 Вие сте водещ на 

поредицата концерти на 
Врачанския симфоничен 
оркестър с впечатляваща-
та премиера за България 

на Фантазията “Власте-
линът на пръстените”. 
Какво преживяване е това 
и за публиката, и за музи-
кантите? Освен шестте 
града, които посетихте 
през юли, ще може ли пуб-
лика и в други градове да 
види този спектакъл?

- със симфониета враца 
имаме чудесно сътрудни-

чество през последните го-

дини с различни  музикални 
проекти. в много техни про-

дукции участвам като тенор, 
а в някои - като сценарист и 
водещ на концертите. възхи-

щавам се искрено на профе-

сионализма и отдадеността, 
с която работят тези млади 
музиканти от целия свят, на-

ред с българските си колеги. 
Наскоро, именно на турне-

то с концерта “властелинът 
на пръстените”, разбрах, че 
в оркестъра се говори на 12 
езика. Директорът на сим-

фониетата - маестро Христо 
павлов, успява да привлече 
талантливи музиканти от 
целия свят и да ги мотивира 
да се развиват и израстват 
професионално. всяка сед-

мица във враца гостуват и 
солисти и диригенти от све-

товно ниво, с които работят 
най-престижните оркестри 
в света. такъв е случаят и с 
последния проект с музиката 
на Хауърд Шор.

Деница Лафчиева, роман 
ким и Александър Земцов 

са виртуозни музиканти със 
световна кариера, а музикал-

ната редакция на роман ким 
за кларинет, цигулка, виола и 
симфоничен оркестър звучи 
феноменално. 

Надявам се отново да има-

ме възможност да представим 
проекта пред българската 
публика в различни градове.

 Вашата дъщеря Ки-
ара Николова, макар и още 
ученичка в НМУ, вече гради 
успешна кариера, с пости-
жения в конкурси и изяви у 
нас и в чужбина. Разбирам, 
че тя е осъществила и Ва-
шата детска мечта - да 
бъдете цигулар. Как в се-
мейството я подготвяте за 
трудния път на професио-

налния музикант - и двама-
та с майка й сте свързани 
по различен начин с музи-
калната сцена?

- Да, аз съм свирил на ци-

гулка като дете. Обожавам 
този инструмент. когато чуя 
цигулка, душата ми полита. 
може би генетично киара е 
наследила това от мен. ко-

гато беше на три години  и 
половина, тя сама пожела да 
й купим цигулка. Няма да 
крия, че бяхме изненадани с 
този избор. тя пее от бебе не-

прекъснато, но не очаквахме, 
че ще поиска да свири на ци-

гулка. Дори известно време 
се разсейвахме, но тя про-

дължи да иска да свири. из-

ключително сме благодарни 

на нейния цигулков педагог - 
госпожа Благородна танева. 
тя умело я води по трудния 
път, дава й основа и посока 
за развитие. взискателна е 
като професионалист и вина-

ги намира път към сърцата на 
учениците си. вкъщи винаги 
разговаряме откровено с ки-

ара. и за пътя й в музиката, 
и за живота. стараем се да я 
възпитаваме преди всичко да 
е добър човек. Да е отговорна 
към себе си, към ангажимен-

тите си и към другите хора. 
За да успее е нужно талант, 
труд и характер. сама тряб-

ва да извърви пътя си. Ние с 
майка й сме до нея и тя знае, 
че може да разчита на наша-

та подкрепа.
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Ние сме близо до събуждането, 
когато сънуваме, че сънуваме. 

Новалис

понякога в края на лятото вятърът 
обръща посоката си и за един следо-
бед донася болката...

изчаквам залеза, слагам слънчеви-
те си очила и посрещам нощта, заро-
вил пръсти в пясъка на плажа. Луна-
та изплува в призрачно пепеливо над 
хоризонта. инжектира ми от тъгата 
си - бавно, венозно, цяла доза. после 
индиговият пласт се отлепя от небето 
и го оставя да трепти отдалеч в зеле-
но. Накрая в светлото му око някой 
впръсква виолетово мастило...

- Погледнахте ли зеничните реак-

ции? Има известна анизокория1?
- Обсервирам интрацеребрален 

хематом2. Посттравматичен. Още 
един успешно реализирал се Ромео.

- Не схващам този тип романти-

ка. Абсолютни наивници. В крайна 
сметка и двамата са мъртви.

Някой ми говори насън. спори със 
себе си. случвало ли ви се е някой да 
ви говори по време на сън? различава-
хте ли думите? и изобщо успяхте ли 
да проследите мисълта му?

през последните няколко нощи 
предпочитам да летя. приятно занима-
ние е! вярно, свръхмерно напряга край-
ниците ми и следващите ми сутрини за-
почват с болезнена мускулна треска. Но 
преживяването си заслужава. Усещам 
се толкова въображаем, докато се рея из 
необятното безоблачно небе, навлякъл 
хартиената кожа на пъстрото хвърчило 
от килера. Долавям вятър, джазиращ в 
ушите ми, а кожата на бузите ми пулси-
ра заедно с импровизацията на въздуш-
ните течения. с пръстите си допирам 
безкрайността. върховете им синеят. 
Бледи мастилени отпечатъци. 

проверявам джоба си. О, да, ту-
бичката е била спукана. изваждам я, 
а мастилото продължава да кърви в 
ръцете ми. всичко зацапва. индигови 
петна. мигам с очи, за да отмият съл-
зите мастилената мъгла. и когато се 
вдига, съзирам сенките. стотици, хи-
ляди... синкави, по-светли и по-тъмни 
нюанси на боята, която се стича меж-
ду пръстите ми.

изведнъж Луната се врязва в очите 
ми. появява се толкова заслепяващо 
близка...

- Не реагира на светлина. Мозъкът 
е трайно увреден. Запишете в листа! 
Диагноза - церебрална кома.

А може би Луната не е обикновено 
мастилено петно, а окъпано след ин-
диговия дъжд ярко слънце? вероятно 
всичко се свежда до това, в какъв цвят 
ще се облече светът...

- Да проверим чрез болкова стиму-

лация!
мастилените петна се приближа-

ват и все повече наедряват. Надигат 

се и оформят съвършени купчинки. 
превръщат се в стотици туфи нацъф-
тяла вълнеста глушина3?. синеят по 
цялото небе чак до края на хоризонта. 
Навеждам се и откъсвам от цветове-
те им. събирам букет, какъвто тя не е 
виждала досега.

Някъде между клонките, убож-
дам ръката си. Болката е мигновена. 
когато обръщам дланта си, виждам 
разкъсаната й кожа. Дръпвам ряз-
ко наранения й край и губя парче от 
хартиената си обвивка. преди да го 
предам на вятъра, се взирам в грапа-
вината му, от която ме пронизват две 
широко отворени сиви очи - моят по-
глед, но като че ли изрязан от стара 
черно-бяла фотография. в следващия 
миг въздушното течение ги издърпва 
от стиснатите ми юмруци и ги отнася 
сред облаците...

- Да опитаме с по-силен стимул!
разтварям победено ръцете си, 

разтварям и пръстите си. в небето 
се разпиляват остатъците от стръко-
ве глушина и късчета хартиена кожа  
подобно заря от цветни конфети. На 
някои съзирам лицето си - изглеждам 

малък, почти тригодишно дете, но се 
разпознавам. Аз съм. в други разли-
чавам братята и сестра си, родителите 
си, роднините. Отлитат в една и съща 
посока, обрулени от суинга на вятъра. 
вероятно така се разпада всяко дру-
го хвърчило. Хартиената кожа се до-
разкъсва, парче по парче, накрая оста-
ва само гол скелет...

- Поне да раздвижи палеца си.
поне да успея да помръдна пале-

ца си, да спася последното парченце 
от отлистващите се цветни спомени. 
Напрягам мускулите си. Нищо! Не се 
получава, дали защото летя, или съну-
вам, че летя...

- Екстубирай го и спри апарата. 
Пиши час на смъртта - 4:51.

Гласът винаги се появява в онзи 
момент, когато очите трескаво се за-
въртат в кръгове, а споменът от без-
плътните видения се натрупва в памет-
та. Задълго. Не - завинаги! понякога 
гласът е като крясък от случаен човек, 
друг път пронизителен писък на сире-
на, грохот от морски вълни или прос-
то вик на гладна чайка, разкъсващ 
тишината. всички те са хладнокръвни 
убийци на последното действие в съ-
новиденията ми.

пропадам в тунел на водна пързал-
ка. Надолу и все по-надолу. Засилва 
ме и ме облива в улея. пръски водна 
пяна заслепяват очите ми. стискам 
клепачите си, докато съм в безкрая. 
колко прекрасно би било всеки сън да 
има своя съвършен край! край, който 
да носи завършеност на всеки блян, 
край, който никога да не забравяш. 

при мен не се получи. Не и в по-
следните дузина нощи. все някъде 
сънят биваше прекъснат на неподхо-
дящо място, от което не оставаше и 
частица в паметта. все някой спираше 
перфузора4 с мелатонин5 и нервните 
ми клетки светкавично изтриваха въ-
ображаемите образи. Докога?

Усещам трус преди тежкото при-
земяване. Отварям очите си. пред тях 
парче от небето е побеляло и ми пречи 
да видя Луната. Опитвам се да го от-
местя, но не успявам. 

Обичам този сън. след него винаги 
се събуждам щастлив. 

Защото и досега го помня. 
влизам в старата книжарница с 

витата дървена стълба в средата й, 
изкатервам се по нея до втория етаж 
и мигом заравям лице сред лавици-
те. вдишвам печатарското мастило и 
засъхналото лепило зад твърдите ко-
рици. това ме опиянява дори насън. 
сънувам и се смея с глас. между под-
редените томове с научна литература 
откривам любимия си определител на 
водоплаващите птици със сравнител-
ни таблици, посягам към него и сънят 
отплава в безпаметно измерение. А аз 
се усещам щастлив. Отново съм изка-
чил втория етаж и съм сред аромати 
на гланц и мастило...

- Пепел в пепелта и пръст в пръ- 

 стта...
Луната отразява катранени блясъ-

ци. Нощта завива небето, без звезди и 
без звуци. и точно в нея сънят трябва 
да свърши.

Замирисва ми на зелена гора - све-
жа смола и разпукани шишарки. На 
нещо вечно. Започвам да виждам аб-
солютния мрак... 

О, да! Усещам, че е тук. Докосвам 
присъствието й. Дишането й се движи 
по меките косъмчета на гърдите ми. 
Огненият й поглед кара сърцето ми 
да галопира. сигурен съм, че е близо 
- навсякъде около мен въздухът е сух. 
и е горещо, твърде горещо. и оттатък 
залеза на дълбокото графитено небе...

“Той обичаше да лети. И буден, 
и насън. Последният скок в живота 
му не представлява самоубийство. 
И пепелта, която огънят ще остави 
след него, ветровете ще разпръснат 
в сънните безбрежия. Лети в покой, 
Август! 

Джил”               

Разказ от Тео Буковски

отредактора

Скъпи читателю!

В този брой на приложението за 
литература ще гостува със свой раз-

каз писателят Тео Буковски, който 
тази година отбелязва 50-годишен 
юбилей.  

Приятно четене.

  �
Редактор  
Боян БОйчЕВ
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Проза

Вполунощ

ТЕО БукОВСкИ (с рожденото 
име Атанас Цветанов Иванов) 
е роден на 3 август 1973 г. в 
Шумен. Завършил е Медицинския 
университет в София. Първона-

чално работи като лекар в Об-

щинската болница в костенец, 
след това специализира вътреш-

ни болести в Александровска 
болница. От 2000 г. е общопрак-

тикуващ лекар. Пише художест-

вени текстове от десетгодишен, 
като студент участва с разкази 
в различни конкурси. Автор е на 
книгите “убийства 4D” (2014), 
“4.50 часът на кошмара” (2014), 
“...А те изпълзяват нощем” 
(2016), “9.8 по скалата на бол-

ката” (2017) - в съавторство 
с Десислава Шейтанова, “...А 
те прелитат нощем” (2021). 
член е на Съюза на българските 
писатели (от 2021 и на уС на 
СБП), на Съюза на писателите-
лекари “Димитър Димов”, клуба 
на писателите-криминалисти 
“Саламандър” и пръв председа-

тел на Асоциацията на младите 
български писатели. 

1 Анизокория - медицински тер-

мин, описващ състояние, при което 
двете зеници имат различен диаме-

тър. Бел. а.  
2 Интрацеребрален хематом - кръво-

излив в мозъка. Бел. а.   
3 Вълнестата глушина (Vicia villosa) 

- вид азотфиксиращо растение от се-

мейство бобови, обикновено отглеж-

дано като фуражна култура. Бел. а.  
4 Перфузор - медицински консуматив 

за венозни вливания. Бел. а.  
5 Мелатонин - хормон, който подпо-

мага процеса на заспиването. Бел. а.
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Повечето българи, избра-
ли Гърция за лятна почив-
ка, предпочитат по-близките 
възможности, които предлага 
континенталната част. Но за 
да усетите истинската непод-
правена красота на гръцкото 
море, трябва да изберете Йо-
нийските острови. Най-краси-
вият от тях е Закинтос. 

Намира се на около 900 
километра от софия. с личен 
автомобил ви очакват около 
10 часа шофиране и ферибот 
от килини. със самолет е по-
бързо, макар че няма директен 
полет, но на острова пак тряб-
ва да си наемете кола, иначе 
нищо няма да може да видите. 

Дългото пътуване обаче 
си струва. Невероятни глед-
ки, спиращи дъха, тюркоазено 
чисто море, хубаво и топло 
време. вероятността да вали 
през лятото е почти нулева, ни 
обяснява Денис, нашият любе-
зен домакин. впечатлява него-
вото усърдие да ни предостави 
най-добрите условия за по-
чивка, да ни обясни подробно 
къде и какви са най-големите 
забележителности на острова. 
Отправната ни точка е Лита-
кия, а плажът е на 50 метра от 
къщата. 

свързват името на острова 
със сина на известния тракий-
ски цар Дардан. Покрай тро-
янската война се споменава и 
от Омир. Преживява римски 
и византийски период. Дълго 
време е владян от венециан-
ците. Затова в града Закинтос, 
известен още като Занте, са 
запазени някои сгради в типи-
чен венециански стил, както и 
замъкът, разположен на хъл-
ма Бохали. Оттук се открива 
невероятна гледка към града 

и пристанището. една от ос-
новните забележителности е 
църквата “свети Дионисиос”, 
която носи името и пази ос-
танките на светеца. венециан-
ците наричали острова “Fior di 
Levante” (Цветето на изтока) 
и разбираш колко истина има 
в това название, когато стъпка 
по стъпка опознаваш Закин-
тос. 

сините пещери са едно от 
най-красивите места на остро-
ва. ето ни на нос скинари, а 
гледката към тюркоазеното 
море зашеметява. може да се 
гмуркате с маска и шнорхел 
или да се качите на лодка. 
Гърците казват, че тук е най-
чистата вода, само на още 
три места в света тя е толкова 
прозрачна и има такъв цвят. 

изглежда, че е плитко, а всъщ-
ност си е няколко метра, но се 
различава всеки камък на дъ-
ното. различни видове риби 
във всевъзможни цветове плу-
ват без страх около нас...

На връщане спираме на 
ксигия - малък плаж, където 
водата е лековита, със съдър-
жание на сяра, заради извори 
от пещерите, което го прави 
естествен спа център.

Голяма част от крайбрежи-
ето може да разгледате, ако 
наемете лодка, като спирате на 
различни места, за да се гмур-
нете в кристалните води и да 
посетите водните пещери. и 
да срещнете костенурките. Да, 

костенурката “карета карета” 
е символът на Закинтос. тя е 
защитен вид и затова заливът 
Лагана, където обитава и сна-
ся яйцата си, е обявен за Наци-
онален парк. това е причината 
да спрем край остров марато-
ниси. имаме късмет, защото 
след малко под водата забеляз-
ваме голяма костенурка, която 
бързо преминава край лодката 
ни. Продължаваме нататък, а 
невероятните гледки следват 
една след друга.

Геракас е мястото, къде-
то костенурките често снасят 
яйцата си. красивият дълъг 
плаж със златист пясък има 
само двайсетина чадъра, всич-
ко останало е свободна зона. 
Но задната му част е оградена 
с въжета, а малки дървени пи-

рамиди показват местата, къ-
дето има яйца от костенурки. 
Плажът е достъпен само от 7 
часа сутринта до залез слънце. 
след това е времето на косте-
нурките. 

Не можахме да видим 
всички плажове, но калама-
ки е другият голям, на който 
бяхме. Не, гърците явно не 
разбират от туризъм, мисля 
си с горчива ирония, няма 
ги бетонните мастодонти, на 
три-четири места по плажа бо-
днали по двайсетина чадъра, 
всичко останало е за свободно 
ползване. е, това работа ли е? 
къде са нашенските мутри да 
ти сложат и такса паркинг...

има много места, които 
може да посетите в Закинтос. 
като например малкото плаж-
че Порто Лимонас, където хо-
рата влизат в кристалната вода 
директно от скалите. или Пор-
то рохас, където се наслажда-
ваш на необятната синева на 
морето...

тук може да видиш как-
то изгрев над морето, така и 
залез. изгревът омагьосваше 
всяка сутрин нашия плаж, а 
за залеза трябваше да пътува-
ме. малка каравана и няколко 
пейки на върха на скали. вхо-
дът в импровизираното кафе-
не сред природата е консума-
ция по избор. след това чакаш 
залеза...

интересно е да се посети и 
камео - малко частно остров-
че, до което се стига по дървен 
въжен мост от пристанището 
на Агиос состис. входът е пет 
евро, срещу което те снимат 
и ти връчват ключодържател 
с портрета ти. мястото е спе-
циално, защото тук често има 
сватби.

Оставихме за накрая Нава-
йо - малък плаж сред тюрко-
азена вода, ограден с отвесни 
стени, на който има останки от 
потънал кораб. До плажа може 
да се стигне само по вода, но 
от две години достъпът е за-
бранен. така може да видите 
най-екзотичната плажна дес-
тинация в европа (и любимо 
място за снимки в социалните 
мрежи) само от морето с ко-
рабче или от височината на 
скалите. Ние предпочетохме 
втория вариант... 

Ако търсите бурен нощен 
живот, също може да го наме-
рите в Закинтос. Централната 
улица в Лаганас става пеше-
ходна вечер и в множеството 
барове, клубове и дискотеки 
се купонясва до зори. А рано 
сутринта собствениците на за-
веденията измиват от улицата 
с вода и препарати последици-
те от гуляите...

може да се разходите и из 
нощния град Закинтос, където 
множеството ресторанти и ка-
фенета предлагат вкусна кух-
ня. А с това островът наистина 
може да се похвали. Аз лично 
обаче бих препоръчал семей-
ния ресторант “сан Леон”, 
намиращ се в селцето Агиос 
Леон. всичко се отглежда на 
място или се купува от мест-
ни хора, ястията са невероятно 
вкусни, а порциите са с разме-
рите на средноголяма тава. 

Закинтос е известен и със 
своите вина, както и със зех-
тина си, за който местните 
твърдят, че е най-добрият в 
Гърция. 

Още много може да се види 
тук и да се разказва за това 
райско кътче, където усещаш 
как общуваш с природата, 
очарован от нейната красота. 
А тюркоазените води, които 
няма как да забравиш, те канят 
да се върнеш отново...
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Синипещери,дългизлатистиплажове,
красивиизгревиизалези,пъстроцветнириби
втюркоазенитеводинаморетосъздават
пленителнотоусещанезасливанесприродата

  �
Боян БОЙЧЕВ

Тук гнездят костенурките

Остров Камео

Изгрев над Закинтос

Плажът Геракас

Изглед към града Закинтос

Плажът Навайо

Закинтос - раят на костенурките
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Интервю  
на Александър СИмов

n Предстоят местни избори, 
а основната тема в София е дали 
да се мести или не Паметникът на 
Съветската армия. Какво е вашето 
отношение по този въпрос?

- като антифашист очевидно не 
съм съгласен с това безумие. то го-
вори и за историческата неграмот-
ност на десницата. Украйна, която 
те уж защитават, съществува като 
република единствено благодарение 
на победата на Червената армия в 
Гражданската война в русия. но ис-
торията е друга тема, а и десницата 
не се интересува от нея.

темата за събарянето на паметни-
ка е част от борбата на партиите от 
сглобката за десния избирател. все-
ки иска да бъде по-голям антикому-
нист и русофоб, за да вземе гласове-
те на най-ниско интелигентната част 
от дясното. 

те искат да говорят за миналото, 
защото не могат да предложат по-до-
бро бъдеще. статуквото ги устройва 
- десните политици и бабите рести-
тутки в центъра на софия, които 30 
години паразитират на гърба на цял 
България. те не могат да обединят 
хората около нещо позитивно. Уп-
равлението им няма и не може да 
си поставя високи цели. Обединява 
ги антикомунизмът. в тази посока 
не може да се направи много повече 
от разрушаването на паметници, тъй 
като учебниците по история вече са 
пренаписани.

n Как оценявате управлението 
на ГЕРБ на столицата, което запо-

чна през 2005 година с избирането 
на Бойко Борисов?

- Борисов наследи и продължи 
модела “софиянски”. Дори част от 
кадрите на ГерБ тръгнаха от партия-
та на софиянски. Огромни пари през 
тези десетилетия се наляха, но мал-
ка част от тях стигнаха по предназ-
начение. правят се едни постоянни 
ремонти и ремонти на ремонти с цел 
да се краде. Дори уж новото метро е 
в тунели строени преди 1989 година 
в огромната им част.

n Каква е целта на БСП в сто-

лицата?
- Бсп не може да има други цели 

освен първото място. партията ни е 

печелила избори и от по-трудна си-
туация. ние сме единствената реална 
алтернатива на 30 години дясно упра-
вление. вярвам, че обединени с оста-
налите сили от левия и прогресивен 
политически спектър около общата 
кауза,със силен кандидат за кмет 
в лицето на ваня Григорова,която 
доказа,че може да се бори и защитава 
каузи и със силна кампания можем 
да изненадаме десницата.

n Има ли сили левицата да пред-

ложи различен облик на София? Ка-

къв трябва да е той?
- много неща трябва да се про-

менят в софия. Отговорът на този 
въпрос е много дълъг. на първо мяс-
то, трябва да се промени отношени-
ето към т. нар. “спални” - големите 
жилищни квартали. има тротоари и 
улици там, които не са пипани 40 го-
дини. разбира се, че е задължително 
да намерим места в детските гради-
ни за всички деца. софия може да 
има съвсем различно лице, да бъде 
много по-чиста, по-уютна. но ако не 
се краде. нима не можем да вземем 
пример от троян,където има създа-
дени общински предприятия за всич-
ки комунални и социални дейности 

и не се минама през трети лица или 
посредници.

n Каква разликата между лява и 
дясна политика в местната власт?

- по този въпрос имаме цели раз-
писани основни документи дори от 
конгреса. именно местните избори 
бяха повод да се появи понятието 
червени линии, от които ние като со-
циалисти не трябва да отстъпваме.

Бих набелязал няколко основни 
направления на лявата местна по-
литика. на първо място, разбира се, 
лявата местна политика означава 
опазване на общинската собстве-
ност, въздържание от приватизация 
и възлагане на възможно най-широк 
кръг дейности на общински структу-
ри и предприятия.

на второ място, но не и по важност 
е лявата местна власт да не концен-
трира всички свои усилия само върху 
централните градски части на общи-
ната, а да работи за облагородяването 
на крайните квартали и малките на-
селени места. в софия това е много 
голям проблем. Жълтите павета се ре-
дят и пререждат почти всяка година, а 
имаме улици и тротоари, които не са 
пипани след 10 ноември 1989 година.

със сигурност пропускам и други 
важни въпроси, но съвсем накратко 
смятам, че това са задължителните 
отличителни белези на лявата поли-
тика в местната власт.

краткият отговор е, че лявата по-
литика в местната власт се прави за 
гражданите на общината, а не за фир-
мите, концесиите и обществените по-
ръчки. Задължително е да кажем, че 
лявото управление в местната власт 
означава край на презастрояването, 
една по-зелена и по-чиста софия. 
но водещото е, че лявата политика 
в местната власт е за хората, а не за 
“бизнеса”.

справедливи общински данъци, 
специални грижи за децата, грижи 
за самотните възрастни хора, пуб-
личност на общинските решения-по-
стигнем ли това,можем да говорим 
за лява политика в местната власт.

n ГЕРБ още не са издигнали кан-

дидат, но градската десница вече си 
има такъв. Каква е вашата оценка 
за него - как оценявате политиче-

ското му поведение?
- не познавам човека. той не се 

е занимавал с политика и няма опит. 
през тези 30 години хората, които 
идват от “бизнеса” неизменно се про-
валят като политици. но на мен по-

скоро лошо впечатление ми направи 
отношението му към собственото му 
семейство. нямам доверие на хора, 
които се отричат от родителите си.

n Какъв ефект ще имат мест-

ните избори върху стабилността на 
сглобката?

- вътре в сглобката ще се сбият 
сериозно за местната власт, но само 
в няколко големи града. ппДБ нямат 
потенциала радикално да изместят 
ГерБ от местната власт. но трябва да 
сме реалисти. правителството може 
да изкара и цял мандат, ако не възник-
не сериозен конфликт за усвояването 
на средствата от бюджета и европей-
ските фондове. това управление е 
удобен параван за ГерБ, а ппДБ ще 
стискат властта все по-здраво, защото 
все по-добре ще осъзнават, че може 
да им е за последно. Ако не вземат 
от Борисов поне софия, те са при-
ключени. Затова обединените леви 
сили в софия трябва да докажем,че 
е време за промяна към по-социално 
и по-човешко управление на столи-
цата. надявам се,че нашия кандидат 
за кмет и всички,които сме в листата 
за общински съветници ще направим 
тази промяна.

ЕвгЕнийБЕлий:

БСП е единствената реална 
алтернатива на 30 години 
дясно управление в София
Ляватаполитикавместнатавластенасоченакъмгражданите,анекъмфирмите,
казвапредседателятнасоциалиститевстоличниярайон„КраснаПоляна”

“

Жълтите павета се редят 
и пререждат почти всяка година, 
а имаме улици и тротоари, които не 
са пипани след 10 ноември 1989 година

“

Темата за събарянето на Паметника 
на Съветската армия е част 
от борбата на партиите 
от сглобката за десния избирател
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кризата в украйна дърпа нагоре рей-
тингите на политиците, които се застъп-
ват за преговори на враждуващите стра-
ни и са против изпращане на оръжие на 
въоръжените сили на украйна в ущърб 
на добруването на собствените граждани. 
Левите партии в европа, които тради-
ционно са пацифистки, могат да се въз-
ползват от тази тенденция, стига да де-
монстрират непоколебимост и твърдост в 
убежденията си.

Днес евродепутатът и бивш председа-
тел на Лявата партия на Германия сара 
вагенкнехт се е наредила сред най-попу-
лярните политици в Бундесрепубликата. 
местните политолози я определят за из-
гряваща звезда в политиката и предричат, 
че в бъдеще страната ще й отеснее и ще 
стане политик с общоевропейско значе-
ние. същевременно може да се нарече 
прекрасен пример за възможностите на 
жените в политиката.

флагманът на германската преса 
“Билд” съвместно със социологическата 
агенция “исаф” излезе наскоро с про-
учване на общественото мнение и дове-
рието в политиците в страната. поради 
икономическите проблеми и ястребовата 
си политика  канцлерът олаф Шолц и 
зелената калинка външен министър ана-
лена Бербок са на скромните 11-то и 12 
място в проучването. На първо място е 
смятаният за професионалист в сферата 
си и внимателно стъпващ по отношение 
на въоръжаването на украйна военен ми-
нистър Борис писториус. На второ мяс-
то е премиерът на Бавария, председател 
на Християн-социалния съюз маркус 
Зьодер, който преди кризата в украйна 
поддържаше добри отношения с кремъл. 
На трето място е сара вагенкнехт с 42% 
подкрепа - което е истинска сензация за 
Германия, предвид това, че нейната Лява 
партия досега се смяташе за маргинална.

Нейният успех е резултат от тежък и 
постоянен труд. през последната година 
и половина тя навсякъде, където може-
ше, с кротък, но твърд тон настояваше, 
че икономическата война, отприщена от 
управляващата коалиция, не носи мир на 
украйна и същевременно 

вреди повече на  
самата Германия, 

отколкото на русия. същевременно тя 
припомня и как завършва последния път 
пращането на танкове с германския кръст 
в степите на украйна преди близо 80 го-
дини. 

парадоксално, но на същата позиция 
по отношение на начините за решаване 
на кризата и изпращането на оръжие като 
вагенкнехт е популистката “алтернатива 
за Германия”. още по-парадоксално е, 
че сред привържениците на въпросната 
партия вагенкнехт е също толкова попу-

лярна, колкото партийните лидери алис 
вайдел и тино Хрупала.

в момента упорито се носят слухове, 
че вагенкнехт, напуснала поради вът-
решнопартийни дрязги Лявата партия, 
ще излезе на следващите избори за Бун-
дестаг през 2025 година със собствен нов 
политически проект, който ще обедини и 
левия и десния протестен електорат. ам-
бициите са големи, но според местните 
наблюдатели - постижими: нейната по-
литическа сила би могла да заеме нишата 
на “алтернатива за Германия” и да стане 
реален конкурент на сегашното правител-
ство, оглавено от хайверения социалист 
олаф Шолц. Бонус и дава, ако използва-
ме думите на владимир Ленин, че освен 
за мир тя говори и за хляб.

откакто е на политическата сцена 
вагенкнехт винаги се е застъпвала за со-
циална справедливост и за ограничаване 
на произвола и класовия гнет на големите 
местни и трансокеански корпорации. съ-
щевременно се обявява и срещу масовата 
миграция към Германия от страните от 
третия свят, но не използва реториката 
на дясната “алтернатива за Германия”, 
където едва прикриват привързаността си 
към забравени преди 70-80 години расо-
ви теории за превъзходство, а от гледна 
точка на лявото движение и класовата 
борба. Накратко: страната не трябва да 
внася толкова много мигранти, защото 
ще подбият пазара на труда на местната 
работническа класа. Допълнително по 
въпроса за джендъра, а тук пак говорим 
за Германия, където подобно поведение 
е на границата на допустимото, тя често 
отклонява темата, твърдейки че страната 
си има има значително по-важни въпроси 
за обсъждане.

и така, въоръжена с опит в политика-
та, пацифизъм и 

политически възгледи  
на здравия разум

вагенкнехт има големи шансове с но-
вия си проект да получи повече от добри 
резултати на изборите. реално има шанс 
да привлече не само членовете на своята 
бивша Левица, но и избиратели, разоча-
ровани от националистическия уклон на 
“алтернатива за Германия”, а също вече 
бивши симпатизанти на Германската со-
циалдемократическа партия, отчаяни от 

нейната безидейност, запуснатост, либе-
рализиране и атлантизиране. За един гер-
мански работник или просто гражданин 
с ляв политически уклон има значение 
дали утре ще има работно място, търпими 
сметки за комуналните услуги. а ГсДп, 
за жалост, днес мисли повече за въоръ-
жените сили на украйна, за сексуалните 
малцинства, за сексуалните малцинства 
във всу, но не и за собствения си народ. 

междувременно се вижда, че под-
ходът на вагенкнехт действа и на други 
места в европа. така бившият словашки 
премиер роберт фицо, председател на со-
циалдемократическата партия смер-сД 
се очаква да се върне на власт на бял кон 
на следващите избори, залагайки именно 
на нежеланието на средния словак да се 
изпраща оръжие в чужбина за взаимно 
избиване на два братски славянски наро-
да.

водачът на крайнолявата “Непокорна 
франция” Жан-Люк меланшон печели 
политически дивиденти, като говори за 
мир по света, за желанието си петата ре-
публика най-накрая да се сети, че е неза-
висима държава, която да не казва покор-
но “Да” на всяка прищявка на вашингтон. 
Говори за това, че 

мигрантите са  
наистина проблем, 

но решим чрез подобряване на поло-
жението в родните им места, което най-
лесно ще се постигне, ако просто бъдат 
оставени на мира, а не чрез “хуманитар-
ни” интервенции.

а последователите на обратния под-
ход получават точно обратните резулта-
ти. Левите партии в европа, които смя-
тат, че изпращането на оръжие в украйна 
може да реши кризата, които се опитват 
да потушават международния пожар, за-
ливайки го с бензин, днес или падат от 
власт, както последно стана в испания 
с нейния премиер педро санчес, или се 
“радват” на доста унили рейтинги, както 
в Германия.

в заключение и поглеждайки към 
България, можем да се радваме. макар 
и колебливо, Бсп, подобно на юнака в 
приказките, е избрала правилното разкло-
нение по кръстопътя. просто трябва да 
крачи по избрания път него по-шумно и 
по-категорично.  

Снимка:“Билд”

Последното проучване на “Билд” 
показва издигане на рейтингите на 
германските политици, застъпващи 
се за преговори между Русия и 
Украйна. И обратното

картина:ВикторВаСнецоВ“рицарнакръСтопът”(1878г.)

Подобно на юнака от приказките, застанал на кръстопът, 
левите партии в Европа трябва да направят своя избор

Изгряващата звезда 
на германската левица

Снимка:“Билд”

Сара Вагенкнехт

СараВагенкнехтепримерзатова
покакъвпъттрябвадапоемат
европейскитейпартньори
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Четвъртото издание на 
фестивала “реките на со-

фия” ще се проведе от 1 до  
3 септември край перловска-

та река в Южен парк 2, за да 
преобрази и социализира едно 
ново крайречно простран-

ство - парка до регионалния 
център за съвременно изку-

ство “топлоцентрала”. така 
фестивалът поставя фокус 
към едно от малкото места в 
града, където реката е бист-

ра и все още в естественото 
си корито, за да покаже една 
възможна и по-добра гледна 
точка към софийските реки, 
научи Дума от Яна стефа-

нова, Imp-Act Agency.
“Основното послание, ко-

ето искаме да отправим чрез 
фестивала е, че през софия 
минават истински, живи реки, 
които имат потенциала да 
радват града и да бъдат пъл-

ноценна част от него. искаме 
да привлечем вниманието на 
гражданите и на общината 
към възможното бъдеще на 

столичните реки, както и към 
проблемите, които те имат, и 
решенията за подобряване на 
тяхното състояние”, споде-

ли мартин Янков, основател 
на фондация “колективът”, 
която реализира мащабното 
събитие. 

в тазгодишното изда-

ние на фестивала на някол-

ко сцени, пригодени към 

естествения хабитат на река 
перловска в Южен парк 2, 
ще видим таланти като етно 
група “4етНО”, многоликия 
артист иван Шопов, широ-

коспектърните звуци на “The 
Science”, уличните музиканти 
JamBure и други. Още в пър-

вата вечер Inside joke Stand up 
comedy ще забавляват гости-

те на реката от водната сцена, 

а в неделя програмата ще за-

върши с късометражно кино 
насред горските звуци. през 
трите дни малки и големи ще 
се насладят още на циркови, 
научни и арт работилници, 
йога, хендмейд базар и от-

борно състезание с въпроси 
за ботаниката, екологията, 
географията и, разбира се, 
реките. 

предвиден е специален 
интерактивен урок по активи-

зъм и градско планиране. той 
се реализира с подкрепата на 
Бюрото на европейския пар-

ламент в България и е част от 
паралелната програма на “ре-

ките на софия” и първия на-

ционален форум “Placemaking 
Connected: Bulgaria”. 

Фондация “колективът” 
развива и на национално ниво 
инициативата “реките на гра-

да”, която през 2023 г. се про-

веде в стара Загора, велико 
търново, Габрово, а след со-

фийското издание ще гостува 
и в синеморец. 

накратко

Филм с голямата награда 
в Кан закрива фестивала 
„Любовта е лудост” 

СНИМКАМФФ“ЛЮБОВТАЕЛУДОСТ”

“Анатомия на едно падане” - 
реж. Жюстин Трие

Кинофестивалът “Любовта е 
лудост” се закрива на 1 септември 
от 19 ч. в зала 1 на Фестивалния и 
конгресен център във Варна. След 
награждаването ще бъде излъчен 
филмът, получил голямата награ-
да в Кан тази година - “Анатомия 
на едно падане” - Франция, 2023, 
реж. Жюстин Трие. Сценаристи 
- Артур Харари, Жюстин Трие, в 
ролите - Сандра Хюлер, Самуел 
Тайс, Суон Арло, Джени Бет. Фил-
мът е полицейски психологически 
трилър, прераснал в съдебна драма. 
Прецизната режисура показва, че 
и в най-добрите наглед семейства 
се крият сериозни драми и пробле-
ми. Майсторски направен филм 
с чудесна актьорска игра. Допъл-
нителни прожекции в рамките на 
кинофестивала ще имат три бъл-
гарски филма: “Апостол Карами-
тев” - документален, биографи-
чен, 2 септември, 19,30 ч., зала 6; 
“Моралът е доброто” - 3 септем-
ври, 17,30 ч., зала 6; “Ваклуш” -  
3 септември, 19,30 ч., зала 6.

Лятната академия  
за деца и ученици на НХА 
приключи с две изложби

СНИМКАНХА/ФЕЙСБУК

През целия месец август се про-
веде 14-ото издание на проекта 
“Лятна академия за деца и уче-
ници”, организиран от НХА, Фон-
дация “Св. Пимен Зографски” и с 
подкрепата на Столичната общи-
на - Календар на културните съби-
тия на Столична община за 2023 г., 
както ДУМА писа. Ръководителка 
на проекта е Мария Ландова. На 
29 август в галерия “Академия” на 
НХА бе открита изложба с най-до-
брите творби на децата от ЛАДУ. 
Организаторите на проекта пред-
ставят и втора изложба с детски 
произведени на участниците, рабо-
тили в ателиетата на Факултета 
за приложни изкуства и дизайн. Тя 
бе открита на 30 август в ателие 
15 на бул. “Цариградско шосе” 73. 
Официалното закриване на тазго-
дишното издание на ЛАДУ се със-
тоя на 31 август в галерия “Акаде-
мия” с хепънинг и ревю с авторски 
костюми.

Най-новият детски спектакъл на кук-

ления театър в стара Загора - “парченце 
от луната”, е първото представление, с 
което ще започне  конкурсната програма 
на юбилейното 25-о издание на Фестива-

ла “Двама са малко - трима са много” в 
пловдив, научи Дума от велизара Цоне-

ва. международният куклено-театрален 
фестивал е организиран от сНЦ “Двама 
са малко - трима са много” и Държавния 
куклен театър в пловдив с финансовата 
подкрепа на министерството на култу-

рата, Община пловдив и НФ “култура”.  
25-ото му издание, в което са включени 
едни от най-добрите куклени спектакли 
за деца и възрастни от страната и чужби-

на, ще се състои от 1 до 6 септември. 
кукленият театър в стара Загора ще 

открие конкурсната програма в 11,45 ч. 
на 1 септември на основната сцена на 
фестивала с един от най-красивите си 
спектакли за деца - “парченце от луната”. 
авторка и режисьорка е анна-валерия 
Гостанян, сценографията е на Наталия 
Гочева, композитор е пламен петков, 
участват Биляна райнова, мария Джой-

кева и любомир Желев. 
спектакълът е нов вид за актьорите,  

действието се развива на скейт площадка, 
с  въздушна акробатика и рок музика. в 
него има  шантава, но мъдра луна и важни 
уроци за големи и за малки. уроците, ко-

ито трябва да преговорим: Човек често 
пренебрегва най-близките си хора, които 
го обичат истински, заради нещо илюзор-

но. и още: Няма невъзможни неща.

„Парченце от луната” открива конкурсната 
програма на „Двама са малко - трима са много”

СНИМКАДКТСТАРАЗАГОРА

“Парченце от луната”

Фестивал преобразява 
Перловската река 
в Южен парк 2
Дългосрочнатаинициативатацелидапревърнесофийските
рекивчисти,безопасниисоциалнипространства

СНИМКАФОНДАЦИЯ“КОЛЕКТИВЪТ”/АРХИВ2022

Новата книга на Хрис-

то събев “моите срещи” ще 
бъде представена на 3 септем-

ври (неделя) от 13 ч. в съюза 
на българските журналисти в 
софия, ул. “Граф игнатиев” 
4. За книгата и за автора ще 
говори снежана тодорова, 
председател на сБЖ. 

Христо събев разказва 
историята на създаването 
на книгата, в която са пуб-

ликувани разговори с видни 
личности от различни обла-

сти - изкуството, науката, 
културата, политиката, об-

щественици и др.:
“моите срещи” трябва-

ше да бъде първата ми книга, 
още в началото на 1970 г. това 
беше времето на най-успеш-

ното ми сътрудничество в сп. 
“паралели”, когато стефан 
продев беше главен редак-

тор на списанието. Негова е 
и идеята да започна да пиша 
книги. получи се така, че през 
това време написах 10 книги. 
а “моите срещи” излиза сега 
под номер 11. повечето от 
срещите ми са от 70-те-80-те 
години на ХХ век и са публи-

кувани в “паралели”.
аз съм само един обикно-

вен любител фотограф-жур-

налист. имам свой поглед към 
света и себе си в него. разго-

ворите и интервютата са пра-

вени без предварителна под-

готовка, отговорите на моите 
събеседници ми подсказваха 
какъв да бъде следващият ми 
въпрос. материалите публи-

кувах в различни вестници и 
списания - “паралели”, “На-

родна младеж”, “Дума”, 
“учителско дело” и др.

Благодаря на Бога, че имах 

щастието да се срещна и разго-

варям с едни от най-известни-

те личности на литературата и 
изкуството и да ги снимам...”

Христо Събев представя в СБЖ 
новата си книга „Моите срещи”
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хороскоп

21 март - 20 април

22 юни - 23 юли

21 април - 21 май

24 юли - 23 август

22 май - 21 юни

24 август - 23 септември

24 септември - 23 октомври

22 декември - 20 януари

24 октомври - 22 ноември

21 януари - 19 февруари

23 ноември - 21 декември

20 февруари - 20 март

днес събота неделя понеделник

предимнослънчево предимнослънчево предимнослънчево

максимални максимални максимални максимални

рак

телец

 

лъв

БлИЗНацИ

дева

веЗНИ

коЗИрог

скорпИоН

водолей

стрелец

рИБИ

28
oC 29

oC 28
oC 22

0C

предимнослънчево

Обнадеждени за бъдещето 
си, ще действате и днес, 
няма да ви липсва енергия, 
но бъдете разумни. 

С решенията и работата 
си владеете положението 
и това ви помага да тво-

рите пълноценно. 

За много от вас денят се 
свързва със задачи и гри-

жи по дома. Ще проявите 
интерес към новости.

Разработка на нови идеи и 
разширяване на дейност-

та са сред възможните 
развития днес. 

Предстоят новости на 
работното място. Ще от-

криете добри възможности 
за полезни контакти.

Поставяйте си кратко-

срочни цели, чието изпъл-

нение ще бъде добър сти-

мул за вас.

Потиснете надигащите 
се у вас емоции, породени 
от поведението на коле-

гите ви.

Положителното ви от-

ношение към работата и 
новите ви проекти подпо-

мага развитието им.

Спорове от финансов ха-

рактер могат да ви при-

чинят тревоги, избягвай-

те ги.

В обсъждане на служебен 
или друг въпрос ще нало-

жите мнението си с ав-

торитет. 

Стабилизиране на финан-

совото ви състояние. Въз-
можно е да ви предложат 
нова работа.

Ще търсите близостта 
на приятел и човек, на ко-

гото вярвате и му се до-

верявате.

овеН

православенкалендар

05.55Товагознам-детскокуиз
шоу/п/

06.55 денят започва - сутрешен
блоксХристинаХристова
исимеониванов

09.20"Благуните"-детскифилм
09.45"приключениятаначокои

жабокаБоко"-аним.филм
09.55"рошко"-аним.филм
10.05"островътнасинитептици"

-детскитвфилм/7епизод/
11.00Товагознам-детскокуиз

шоу/п/
12.00посветаиунас
12.25новининатурскиезик
12.35малкиистории/п/
13.00"нощемсбелитеконе"-тв

филм/2част/
14.00малкиистории/п/
15.00"милиБате...писманаедин

дакел"-детскитвфилм
15.15 "Криминалните случаи на

пети"в"-твфилм
16.00Бързо,лесно,вкусно/п/
16.30"селцето" -твфилм/5,по-

следначаст/
17.45 "пристанищата на света" -

документалнапоредица
18.00посветаиунас
18.30 "Тайни и загадки" - доку-

менталенфилм/13,после-
денепизод/

19.00 БнТ представя: мигове от
моитесънища.стефанди-
омов/п/

20.00посветаиунас
20.45спортниновини
21.00"денятнабащата"-твфилм

/3епизод/(14)
22.00 "внедрени" - тв филм /10,

последенепизод/(14)
23.00посветаиунас
23.25"Трицвята:червено"-игра-

ленфилм(12)
01.05история.bg/п/
02.05Бързо,лесно,вкусно/п/
02.35Библиотеката/п/
03.05 "Криминалните случаи на

пети"в"-твфилм/п/
03.35Бразди/избрано/п/
04.05 "внедрени" - тв филм /10,

последенепизод/п/(14)

06.00 "Трансформърс: Академия
рескю Ботс" - анимацио-
ненсериал,с.3,еп.19,20

06.30"ЖивотътнаЖоро"-сери-
ал,еп.10(последен)

07.00"Тазисутрин"-информаци-
онно предаване с водещ
ЗлатимирЙочев

09.30"предиобед"-най-доброто
отсезона

12.00 bTV новините - обедна
емисия

12.30"Комицитеиприятели"-ко-
медийношоу

13.30 "стани богат" - телевизи-
оннаиграсводещмихаил
Билалов/п./

14.30 "скъпи наследници" - се-
риал

15.30 "почукай на вратата ми" -
сериал

17.00bTVновините
17.30 "истински истории" - доку-

менталнориалити
18.00 "стани богат" - телевизи-

оннаиграсводещмихаил
Билалов

19.00 bTV новините - централна
емисия

20.00 премиера: "опасно из-
кушение" - сериал, с.6,
еп.28,29

22.00bTVновините-къснаеми-
сия

22.30 "сомердал" - сериал, с.2,
еп.1,2

00.30"столичанивповече" -се-
риал,с.8,еп.4

01.30"домашенарест" -сериал,
с.4,еп.7

02.00bTVновините/п./
02.40"предиобед"-най-доброто

отсезона/п./
04.30"домашенарест" -сериал,

с.4,еп.5,6
05.15"Комицитеиприятели"-ко-

медийношоу
05.35"приключениятанаКотара-

кавчизми"-анимационен
сериал,с.2,еп.12

07.00 "Здравей, България" - су-
трешенблок

09.30 "розамунде пилхер: Крад-
латаикапитанът"-суч.на
ЯсминаАлЗихайри,дани-
елФриц,Тинаенгелидр.

11.30 "Бон Апети" - кулинарно
предаване

12.00новинитенаNOVA
12.30 "наследство" (премиера) -

сериенфилм
13.30 "остани с мен: Безкрай"

(премиера)-сериал
15.00"немеоставяй"(премиера)

-сериенфилм
16.00новинитенаNOVA
16.30 "да хванеш гората" - до-

кументална поредица на
ГаляЩърбева

17.00 "семейни войни" - телеви-
зионнаигра

18.00 "Голямото преследване" -
телевизионнаигра

19.00 новините на NOVA - цен-
тралнаемисия

20.00 "черешката на тортата"
(новсезон)-риалити

21.00"новобранецът"(премиера)
-сериал,сезон3

22.00новинитенаNOVA
22.30 "Хъдсън и рекс" - сериал,

сезон3
23.30 "Твърде лично" - сериал,

сезон2
00.30 "престъпни намерения" -

сериал,сезон11
01.20"пожарникаритеотчикаго"

-сериал,сезон9
02.00"дъщерятанапосланика"-

сериенфилм
03.40"Тиразкажи,черноморе"-

сериенфилм
05.20 "Твърде лично" - сериал,

сезон2/п/
06.00 "не ме оставяй" - сериен

филм/п/

10.00Училищезародители

11.00EuroTVShop

11.30светътивсичковнего

12.30EuroTVShop

13.00 индустриалният Троян -

съграждане

13.30политикаиспорт

14.30часътнаизбора

15.30EuroTVShop

16.00делници

19.30новини

20.00евродикоФ

23.00новини

23.30 интересно със славчо То-

шев

00.00моднафиеста

00.30дасесрещнемспесен

01.30EuroTVShop

03.30КоКоригу!

04.00евродикоФ

скръбнавест

въЗпоМеНаНИе
На 1 септември 2023 г. се навършват

100 години от рождението на нашата майка, 
баба, прабаба и родственица

доц. д-р софИ пИНкас

1923 - 2021
през целия си живот тя остана вярна на иде-

алите си, на които посвети всичките си сили и 
знания.

в сърцата ни остави светъл спомен и пример 
за подражание.

 От семейството

септемвриеседмият
месецотгодинатаспоред
еврейското летоброене.
свързане средбиблей-
ски събития, затова е
определен за начало на
църковнотоноволетие.на
тозидениисусХристосе
челотБиблиятаизкнига-
танапророкисая:"Божи-
ятдухевърхумене."

св.преподобнисимеон
стълпникощена13години
възлюбилбога

преподобни симеон
стълпник се родил в 357 г.
родината му е пограничната
областмеждусирияиКили-
кия,вмалаАзия.произхож-
далотблагочестивиродители
християни. още от 13-годи-
шенбилпризованотБогаза
подвижнически живот. Като
станална18години,постъпил

вманастир.единденоставил
своята бедна и тясна килия,
навлязълнавътревпланина-
та, изкачил се високо, наме-
рилудобномястоисеусамо-
тил. отдал се на постоянна
молитва и устремил мислите
си единствено към Бога. съ-
бралкамъни,оттяхизградил
стълпивърхунего-тяснаки-
лия,следтоваиздигалвсепо-
високистълпове,върхукоито
се молел непрестанно. пре-
карал така няколко десетки
години. Блажено починал на
103-годишнавъзраст-в460г.

Църкватапочитана1септемвриначалонаЦърков-
натановагодина.преп.симеонстълпник.св.Марта.св.
мчциайталиамундякони.прав.иисуснавин.св.мчци
калист,еводиермоген

Българският антифашистки съюз изразява 
най-искрени съболезнования по повод 

кончината на видния антифашист, русофил, 
честен, скромен и добър човек

коНстаНтИН пеев

с най-дълбоко уважение и благодарност за 
дългогодишната ни съвместна дейност за анти-
фашистката и русофилска кауза!

почивай в мир, коста!
поклонението ще се състои на 01.09.2023 г., петък, 

от 12:00 ч. в ритуалната зала 
на Централните софийски гробища

БЪЛГАРСКИ АНТИФАШИСТКИ СЪЮЗ
МЕЖДУНАРОДНА ФОНДАЦИЯ 

„ГЕОРГИ ДИМИТРОВ”
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България:АидаПаникян-218;ДесиславаВелева-
230;РостиславаИванова-233;ЮлияКулинска-224
икономика:маякалпачка-Йовановска-
завеждащотдел-246;ЕвгениГаврилов-246
Свят:ТаняГлухчева-220
култура:вилианаСемерджиева-завеждащотдел-
240;НадеждаУшева-240
оБЩЕСтво:ВалентинГеоргиев-232
ЧЕтиво:БоянБойчев-“Пегас”-244;ГеоргиГълов-
“Пардон”;Художник:АнатолийСтанкулов
Спорт:владимирниколов-завеждащотдел-245;
МаринМилашки-245
ЕлЕктронноизданиЕ:РосицаАнгелова

Първизам.главен
редактор
нораСтоичкова
Зам.главен
редактор
инамихайлова
imihaylova@duma.bg
Отговоренсекретар
ивайлогиздов
igizdov@duma.bg

графиЧЕндизаЙн:ВалентинАргиров,
ЕвгенияКрушева,ПетяРогачева,СпаскаВенева
рЕкламииоБяви:ЮлияСтанкулова-205;
0879326034;e-mail:reklama@duma.bg,obiavi@duma.bg
разпроСтранЕниЕ:румянакирилова-203;
ЕмилМихов-216;abonament@duma.bg,“Българскипощи”Еад
производСтво:ВладимирТополски

ОснователСтефанпродев Издава„думапрес”Еоод

УправителрадостинаБлагоева

ВЕСТНИК“ДУМА”ЕНАСлЕДНИКНАТРАДИцИИТЕНАВЕСТНИцИТЕ
“РАБОТНИКЪ”,“РАБОТНИчЕСКИВЕСТНИК”

И“РАБОТНИчЕСКОДЕлО”

duma@duma.bg

непоръчаниматериалиможе
данебъдатпубликувани.
ръкописинесевръщат.
Използванисаиемисиите
наБТА,„Фокус”,БГНЕС,БНР,
Франспрес,интернетидр.

Адреснаредакцията:
София-1000,

ул.„Позитано”20А
Факс:9752604,
автоматичен

номератор029705
+вътрешенномер

печат

София,жк."дружба"1,
ул."илияБешков"3а

отговоринакръСтоСловицата

отБроЙ168

водоравно:
Николай Николаев. Баталова /Росица/.

Атков /Олег/.цирк.КН.Ринит. Тихи.Оита.Ок.
Рио. Бва. Овал. чворове. Скеле. Реекспорт.
Фа.Ак.ОлегКошевой.Па.Пир.Евералдо.Да.
"лара"."Дж.Р.".Ядове.Анри/Тиери/.Ии/Наос-
ке/.Арх.Амоняк. "Унен".Убрятова /Елизавета/.
Гледачи.Дост."Ту".РНК.Еркер.Барух/Арманд/.
Атол.Асо.ДимитърДимитров.

отвЕСно:
Риби. Ичера. Денгуби. Картове. До. "Ел".

Ам.Котки.Окопаване.Ри.ла.Хорсли/Виктор/.
Ер. Друт. Палки. Опера. Хуанхъ. Йон. "Вог".
БчК. АНВ. Оберкелнери. Ад. ИАРИВ. Товар.
Ути.Ек.ИТА.Шериат.Ом.Оана /Морис/.Сфе-
ра.Модели.Алти.Окава/Рюхо/.Говор.Актове.
Олд."Наскар".Део.Калайджия.Тесо.ВВС.лек.
Орикс.Ров.
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Реванши от баРажите
ПСв аЙнДХовен - Рейнджърс 

5:1 (общо 7:3); аеК атина - ант-
веРП 1:2 (1:3); КоПенХаГен - 
Раков 1:1 (2:1). на тегления снощи 
жребий отборите бяха разделени в 4 
урни. 

Първа урна: манчестър сити, се-
виля, Барселона, Наполи, Байерн м, 
псЖ, Бенфика и Фейенорд. 

втора урна: реал м, манчестър 
Юнайтед, интер, Борусия Д, Атлетико 
м, рБ Лайпциг, порто и  Арсенал.

трета урна: Шахтьор Д, рБ Залц-
бург, милан, Брага, псв Айндховен, 
Лацио, Цървена звезда и копенхаген.

 Четвърта урна: Йънг Бойс, реал 
сосиедад, Галатасарай, селтик, Нюка-
съл, Унион Берлин, Антверп и Ланс.

резултати

Дългогодишният състезател 
от националния отбор на Бълга-
рия по спортна акробатика вла-
димир владев беше приет офи-
циално в Залата на славата по 
гимнастика на сАЩ.  роденият 
в сливен акробат получи серти-
фиката си по време на официал-
на церемония в сан Хосе, кали-
форния. До скоро българинът 
беше треньор на американския 
национален отбор по акроба-
тика и получи това признание 
заради огромния му принос в 
развитието на този спорт.

владимир владев е европей-
ски шампион и световен вице-

шампион на двойки мъже заед-
но с партньора си румен Лачков 
от 1993 и 1994 г. Двамата имат 
над 20 отличия от световни и 
европейски първенства, све-
товни игри и световни купи.

България има още двама 
представители в Залата на сла-
вата по гимнастика в сАЩ. 
това са олимпийският шампион 
от москва 1980 стоян Делчев, 
който беше приет през 2008 г. 
и олимпийският вицешампион 
от Атина 2004 Йордан Йовчев, 
единственият гимнастик, участ-
вал на 6 поредни Олимпиади, 
който стана член през 2016 г.

Трети българин в Залата 
на славата по гимнастика

БФС подкрепя Хубчев
в мачовете

по лично настояване на президента на Българ-
ския футболен съюз Борислав михайлов всички ма-
чове от предстоящия кръг в първа и втора професи-
онална лига ще бъдат временно прекъсвани в петата 
им минута, съобщи официалният сайт на футбол-
ната централа. по този начин ще бъде дадена въз-
можност на публиката и на отборите на терена да 
засвидетелстват подкрепата си към легендарния за-
щитник на националния отбор и бивш селекционер 
на България петър Хубчев в борбата му с коварна 
болест.

преди 2 дни рекордьорът по мачове за национал-
ния отбор стилиян петров съобщи, че 59-годишни-
ят Хубчев, който е един от “златното поколение” от 
сАЩ 1994,  се бори с тежка болест.

България завършва на седмо 
място на европейското първен-
ство по волейбол при жените. 
Българките, водени от селекци-
онера Лоренцо мичели, загуби-
ха с 0:3 гейма от Нидерландия 
на 1/4-финала, но крайното им 
класиране стана известно след 
приключването на последните 
четвъртфинални мачове. в тях 
европейският вицешампион и 
световен първенец сърбия се 
наложи с 3:1 гейма (24:26, 25:17, 
25:11, 25:14) над Чехия, а турция 
елиминира полша с 3:0 гейма 

(25:23, 25:22, 25:18). това е най-
доброто класиране за българския 
женски отбор на еврошампиона-
ти от 20 години. в Анкара през 
2003 г. България отново е на сед-
мата позиция в подреждането.

тимът на Лоренцо мичели 
България ще поднови трениров-
ки в понеделник в подготовка 
за олимпийската квалификация 
в Япония, където ще участват 
и отборите на световния вице-
шампион Бразилия, турция, 
Аржентина, Белгия, перу и пу-
ерто рико.

Волейболистките  
са 7-и в Европа

Футбол
По Диема СПорт
17.00 Пирин - Арда 
19.15 ботев Вр - Черно море 
21.30 ботев Пд - Славия 

По макС СПорт 1
23.00 Ал-Итихад - Ал-Хилал 
Волейбол 
11.30, 13.30, 15.30, 21.00 еП (мъже)
1.00 еП жени, полуфинал

По евроСПорт 1
тенИС
9.30, 12.00, 19.00, 0.00 US Open
Колоездене
15.30 обиколка на Испания, VII етап

Утре
По Диема СПорт
19.00 локо Сф - етър 
21.15 берое - ЦСКА

По Диема СПорт 2
14.30 Шефилд Юн - евертън 
17.00 Манчестър Сити - Фулъм 
19.30 брайтън - нюкасъл 
леКА АтлетИКА
14.00 диамантена лига, 
турнир в Сямън 
Волейбол 
17.30 еП (мъже), Словения - Испания 
20.30 българия - украйна 

По Диема 3
ФорМулА 1
17.00 Квалификация ва ГП на Италия

По евроСПорт 1
тенИС
12.00, 19.00, 0.00 US Open

в неДеля 
По Диема СПорт
14.00 тулуза - Клермон 
19.00 локо Пд - Крумовград 
21.15 левски - Хебър 
бАСКетбол
11.40, 23.45 СП за мъже

По Диема СПорт 2
16.00 ливърпул - Астън Вила 
18.30 Арсенал - Ман Юнайтед 
21.45 Читадела - Венеция 

По Диема СПорт 3
ФорМулА 1
16.00 ГП на Италия
18.30 унион берлин - рб лайпциг

По макС СПорт 1
Волейбол 
17.30 Испания - Финландия 
22.00 белгия - Германия
леКА АтлетИКА
20.00 диамантена лига, 
обзор на турнира в Сямън 

Гледайте

Чешкият колоездач михал Шуран 
спечели юбилейната 70-а Обиколка на 
България, която е от категория 2.2 на меж-
дународния колоездачен съюз. в послед-
ния пети етап от сливен до Шумен (128,4 
км), той финишира в средата на основната 
група, което му бе напълно достатъчно за 
крайния успех. състезателят от отбора на 
Атт инвестмънт не записа победа в нито 
един от етапите, но след второ място във 
II етап троян - казанлък облече жълтото 
трико и с разумна езда и постоянна помощ 

от съотборниците си го запази до края. 
в последния V етап сливен - Шумен 

победата след силен финален спринт за-
служи италианецът микеле Гадзоли от 
Астана-казахстан. със спечелените 10 
секунди бонификация и след 2 етапни 
победи и едно второ място той успя да 
завърши втори в генералното класиране. 
след него в Шумен финишира Феликс 
Щели (Швейц) от едюкейшън Фърст, 
който зае трето място в крайното подреж-
дане. матуш сточек (слвк) от Атт ин-

вестмънтс завърши трети във финалния 
спринт в Шумен. 

Шуран заслужи жълтото трико на 
краен победител и бялата фланелка на 
червени точки за най-добър катерач, след 
като спечели и двете височинни премии в 
последния етап. в това класиране втори е 
българинът Йордан петров от Хемус 1896 
троян. Унгарецът Жолт икелщекер от 
епронекс заслужи зелената фланелка за 
най-активен състезател. той взе последни-
те бонус точки за спринта в котел, което 
реши спора му за фланелката с американе-
ца Джона кили от екс спийд Юнайтед. 

От българите най-напред в Обиколка-
та завършва мартин папанов от Несебър 
Шокблейз, който е седми.

Бялата фланелка за най-добър млад ко-
лоездач (до 23 години) получи Лука Йени 
(Швейц) от едюкейшън Фърст. 

в отборното класиране шампион е 
полският тим востер, следван от Атт ин-
вестмънтс и едюкейшън Фърст. 

в Обиколката участваха 126 колоезда-
чи от 28 държави и от 21 отбора - 12 конти-
нентални, 3 национални  и 6 клубни.

За повечето от колоездачите предстои 
ново изпитание през уикенда. това е ста-
налото вече традиционно двудневно със-
тезание “по стъпките на римляните”. то 
ще се проведе в района на разлог, Банско 
и село Баня и също като Обиколката на 
България е от категория 2.2 на междуна-
родния колоездачен съюз.

Чех спечели Обиколката 
МихалШуранзавършипървибезспечеленетап

СниМкаБнТ

Чехът Михал Шуран спечели 70.-ата юбилейна колоездачна обиколка на българия


